
PROTOKÓŁ NR X/2015 
z sesji Rady Miejskiej w Węgorzynie 

odbytej 30 września 2015 roku, w sali konferencyjnej 
Urzędu Miejskiego w Węgorzynie 

1.Sprawy regulaminowe: 

a) otwarcie obrad, powitanie gości i stwierdzenie ąuorum: 

Sesja Rady Miejskiej w Węgorzynie w dniu 30 września 2015 roku rozpoczęła się o 
godz. 15:00, a zakończyła o godz.l7:10. 

Pani Jadwiga Kamińska Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej - dzień dobry Państwu, 
otwieram X sesję Rady Miejskiej w Węgorzynie, chciałabym poinformować, że dzisiaj w 
zastępstwie prowadzę za Pana Jana. Pan Jan zachorował, ale życzymy powrotu do zdrowia. I 
nie ma Pani Marty naszej radnej, ale powiem wesołą wiadomość przybył Franciszek w naszej 
gminie, także należy się cieszyć. Pan Jan do nas wróci także na pewno wszystko będzie dobrze. 
Na dzień dzisiejszy stwierdzam, że jest ąuorum do tego żebyśmy mogli debatować na 
dzisiejszej sesji. Witam wszystkich gości, czyli kierowników naszych jednostek, dyrektorki 
szkół, Panią Dyrektor OPS - u, Panią z biblioteki, Pana z wodociągów i wszystkich 
pozostałych, którzy są oczywiście Sołtysów, Radnych na sesji i całe gremium Urzędu 
Miejskiego w Węgorzynie 

W sesji udział wzięło 13 radnych, na stan 15 - stu - zgodnie z listą obecności stanowiącą 
załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

Oprócz radnych w sesji uczestniczyli zaproszeni goście - zgodnie z listą obecności stanowiącą 
załącznik nr 2 do niniejszego protokołu a także sołtysi z terenu Gminy Węgorzyno - zgodnie 
z listą obecności stanowiącą załącznik nr 3 do protokołu oraz mieszkańcy Gminy Węgorzyno. 

/ b) przedstawienie porządku sesji 

Pani Jadwiga Kamińska Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej - przechodzimy do porządku 
obrad dzisiejszej sesji. Państwo mieliście porządek podany, czy ktoś chce wprowadzić jakieś 
zmiany do porządku obrad? bardzo proszę Radny Nowacki 

Pan Radny Łukasz Nowacki - j a zgłaszam wniosek formalny, który proszę poddać głosowaniu 
a mianowicie chodzi mi o to żeby pierwszą uchwałą, nad którą będziemy debatowali była 
uchwała na druku nr 3 zatytułowana likwidacja f i l i i bibliotecznej w Runowie Pomorskim, 
dziękuje proszę poddać pod głosowanie 

Pani Jadwiga Kamińska Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej — dobrze proszę Pani Radna 
Sławska 

Pani Radna Maria Sławska - ja składam wniosek fomialny o zdjęcie z sesji projektu uchwały 
nr druku nr 3 w sprawie likwidacji f i l i i bibliotecznej w Runowie Pomorskim. Mam protest 
mieszkańców tutaj zebrałam podpisy. Proszę bardzo mieszkańcy po prostu nie wyrażają zgody 
jest ponad 140 podpisów mieszkańców, którzy chcieliby to przedyskutować, dziękuję 

Pani Jadwiga Kamińska Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej - myślę, że tu już jest błąd w 
samym nazewnictwie, bo Pani napisała w sprawie likwidacji biblioteki w Runowie Pomorskim. 
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My niczego ni likwidujemy, jeśli mieszkańcy o takim czymś wiedzieli to nie zaprotestowali, 
ale tu nie ma mowy o likwidacji tylko o tym, że będzie inne nazewnictwo. Proszę w związku z 
tym, że są dwa wnioski głosujemy wniosek nr 1, czyli wniosek Pana Radnego Nowackiego o 
przesunięcie w porządku obrad. Kto jest za tym, żeby przesunąć w porządku obrad pkt. nr, 3 
czyli uchwałę na druku nr 3 dot. biblioteki, jako punkt nr 2, kto z Państwa jest za? 

W wyniku głosowania jawnego na ogólną liczbę obecnych na sali obrad 13 radnych, 
głosowało: 
Z a - 8 

Pani Jadwiga Kamińska Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej - dobrze, kto z Państwa jest 
za tym żeby projekt uchwały na druku nr 3 znieść dzisiaj z porządku obrad sesji? 

W wyniku głosowania jawnego na ogólną liczbę obecnych na sali obrad 13 radnych, 
głosowało: 
Za - 3 
Przeciw - 6 
Wstrzymało się - 4 

Pani Jadwiga Kamińska Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej - czyli projekt uchwały zostaje 
pod obradami sesji i jest wprowadzony, jako druk nr 2. Czy ktoś jeszcze coś do porządku obrad? 
Proszę Pani Burmistrz 

Pani Monika Kuźmińska Burmistrz Węgorzyna- ja proszę Wysoką Radę o wprowadzenie do 
porządku obrad projektu uchwały dotyczącego współdziałania między jednostkami samorządu 
terytorialnego przy realizacji zadania publicznego. Związane jest to z kontraktem 
samorządowym, czyli z ubieganiem się o udzielenie pieniędzy unijnych środków 
przeznaczonych na teren Strefy Centrum, w którym obszarze jest również gmina Węgorzyno 

Pani Jadwiga Kamińska Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej — kto z Państwem jest za 
wprowadzeniem tego projektu uchwały, jako druku nr 9 dot. kontraktu między gminami o 
którym mówiła Pani Burmistrz? 

W wyniku głosowania jawnego na ogólną liczbę obecnych na sali obrad 13 radnych, 
głosowało: 
Za - 12 
Przeciw - 0 
Wstrzymało się - 1 
Pani Jadwiga Kamińska Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej - stwierdzam, że uchwała 
została wprowadzona 

Pani Jadwiga Kamińska Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej - jeżeli chodzi o druk, gdzie 
znajduje się WPF ten druk był nam rozdany na komisji Panie mecenasie czy trzeba go głosować 
czy nie? 

Pan Tomasz Werenicz radca prawny - nie 

Pani Jadwiga Kamińska Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej - nie trzeba on już jest w 
porządku. Kto z Państwa jest za przyjęciem porządku sesji już po przegłosowanych drukach i 
przestawionej kolejności, kto jest za porządkiem obrad? 
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W wyniku głosowania jawnego na ogólną liczbę obecnych na sali obrad 13 radnych, 
głosowało: 
Za - 11 
Przeciw - 0 
Wstrzymało się - 2 
Pani Jadwiga Kamińska Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej - porządek obrad został 
przyjęty 

PORZĄDEK OBRAD 
X sesji Rady Miejskiej w Węgorzynie 

zwołanej na środę 30 września 2015 roku na godzinę 15:00 
w sałi konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Węgorzynie 

1. Sprawy regulaminowe: 
a) otwarcie posiedzenia, powitanie gości i stwierdzenie ąuorum 
b) przedstawienie porządku sesji 
c) przyjęcie protokołu z posiedzenia IX sesji Rady Miejskiej w Węgorzynie z 27 sierpnia 
2015 roku 

2. Interpelacje, wnioski i zapytania radnych 

3. Informacje: 
a) Informacja o przebiegu wykonania budżetu Gminy Węgorzyno, informacja o 

kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej w tym o przebiegu wykonania 
przedsięwzięć Gminy Węgorzyno oraz planu finansowego instytucji i kultury za I 
półrocze 2015 roku - druk nr 1 

b) Informacja Burmistrza z działalności między sesjami (ustna) 

4. Podjęcie uchwał w sprawie: 
1. likwidacji filii bibliotecznej w Runowie Pomorskim - druk nr 3 
2. zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie 

ścieków (wniosek wraz Z załącznikami znajduje się na stronie internetowej 
www, bip. wegorzyno. pl w zakładce Materiały na najbliższa sesję, oraz w biurze Rady 
Miejskiej) - druk nr 2 
zmiany uchwały w sprawie zarządzenia poboru podatków i opłat w drodze inkasa, 
określenia inkasentów i wysokości wynagrodzenia za inkaso - druk nr 4 
założeń do projektu budżetu gminy na 2016 rok - druk nr 5 
zmian w budżecie Gminy Węgorzyno na rok 2015 - druk nr 6 
zmiany budżetu Gminy Węgorzyno na rok 2015 - druk nr 7 
zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Węgorzyno na lata 2015-2022 
(projekt uchwały zostanie rozdany na posiedzeniu komisji) - druk nr 8. 

8. współdziałania między jednostkami samorządu terytorialnego przy realizacj i zadania 
publicznego - druk nr 9 

5. Odpowiedzi na wnioski i zapytania radnych oraz na interpelacje zgłoszone na 
poprzednich sesjach 

6. Informacje Przewodniczącego Rady o działaniach podjętych w okresie 
między sesyjnym 

7. Wolne wnioski i komunikaty 
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8. Zakończenie obrad. 

I . a) przyjęcie protokołu z posiedzenia IX sesji Rady Miejskiej w Węgorzynie z 27 sierpnia 
2015 roku 

Pani Jadwiga Kamińska Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej - przechodzimy do punktu c 
przyjęcie protokołu z IX sesji Rady Miejskiej w Węgorzynie z 27 sierpnia 2015 roku. Protokół 
był do wglądu można było przeczytać, więc bardzo proszę, kto z Państwa Radnych jest za 
przyjęciem protokołu? 

W wyniku głosowania jawnego na ogólną liczbę obecnych na sali obrad 13 radnych, 
głosowało: 
Z a - 1 1 
Przeciw — 0 
Wstrzymało s i ę - 2 

Pani Jadwiga Kamińska Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej - protokół został przyjęty 

2.1nterpełacje, wnioski i zapytania radnych 

Pani Jadwiga Kamińska Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej w Węgorzynie - bardzo 
proszę Radnych o zgłaszanie swoich interpelacji, pan Radny Szyłowicz 

Pan Radny Bogusław Szyłowicz -

1. ja mam taką sprawę mianowicie podczas wyborów referendalnych nie był podstawiany 
autobus w poszczególnych wsiach. Chciałem się zapytać czy to będzie stałą praktyką 
czy podczas zbliżających się wyborów parlamentarnych ten autobus będzie dowoził 
mieszkańców poszczególnych wsi? 

2. Druga sprawa to jest temat ogólnie znany mianowicie uchodźcy, czyli tzw. imigranci 
wiadomo już jest, że nasz rząd zatwierdził przyjęcie 7 tys. osób, co przy ilości 3, 5 tys. 
gmin w Polsce przypada 2 uchodźców na poszczególną każdą gminę. Czy nasza gmina 
jest w ogóle przygotowana na ten projekt?. Jeżeli tak to bardzo proszę osoby 
kompetentne, aby udzieliły nam informacji, które by nakreśliły pewien rodzaj planu 

3. Trzecia sprawa nawiązuje do jednego z projektów uchwał mianowicie spółki 
wodociągowej. Czy nasza gmina rozważała możliwość powołania własnej spółki 
wodociągowej, czyli lokalnej?. Obecna spółka mieści się w Goleniowie, w Płotach w 
odległości kilometrów doskonale znanych, więc przy każdej awarii ekipa musi 
przyjechać i z powrotem wrócić. Koszt transportu oczywiście podrażają koszty wody. 
Także chciałbym żeby osoby kompetentne udzieliły na ten temat odpowiedzi, dziękuję 
bardzo 

Pani Jadwiga Kamińska Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej w Węgorzynie - dziękuję 
bardzo, Pani Radna Sławska 

Pani Radna Maria Sławska -

1. Pani Burmistrz jak jest chodnik od Runowa Pomorskiego do Węgorzyna. Jest fajnie, 
jest nowy już tam moje dziewczyny na tym terenie Runowa oczyściły te brzegi. 
Jechałam teraz ostatnio rowerem i ten chodnik zaczyna zarastać może są po postu jacyś 
pracownicy z robót publicznych albo Ci, co godziny odrabiają żeby po prostu oczyścić 
ten brzeg chodnika, bo coraz węższy się robi 
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Pani Monika Kuźmińska Burmistrz Węgorzyna- chodzi o chodnik? 

Pani Radna Maria Sławska - o chodnik 

Pani Monika Kuźmińska Burmistrz Węgorzyna - to nie ma między Węgorzynem a Runowem, 
jest tylko ta bitumiczna ścieżka 

Pani Radna Maria Sławska - o to mi chodzi, o tym mówię żeby po prostu te brzegi oczyścić, 
bo to zaczyna zarastać coraz bardziej się zwęża 

2. Ostatnio na zebraniu sołeckim na pewno Pani pamięta była mowa o tych progach 
zwalniających, ale tam Pani jedna była i ja też jestem za żeby zrobić próg zwalniający 
przed szkołą. To była propozycja mieszkańców. Jestem za tym żeby przed szkoła zrobić 
próg zwalniający, bo jadąc od strony Węgorzyna teraz jest droga fajna często jadą tam 
troszeczkę szybciej niż powinno to być 

3. Róg Połchowskiej - Węgorzyńskiej ta krótka ta nasza Połchowska, co idzie od kościoła 
tam jest na rogu takie duże drzewo nie wiem czy to Klon i tak już jest rozłożyło się, że 
nie widać nawet tych ulicowskazów. Jeżeli będzie jakieś podcinanie drzew generalnie 
na tym odcinku Połchowskiej tu od tej strony pól zarośniętych działek po prostu by 
trzeba by było te drzewa przyciąć. Ja kiedyś o tym mówiłam zostały przycięte one 
znowu zarastają nie wiem jak ten problem rozwiązać, bo tam tych śliwek jest coraz 
więcej coraz bliżej asfaltu. To po prostu nie wygląda ciekawie a samochody jada też 
wysokie i zaczepiają 

4. Młodzież w Runowie, kilku chłopców pytało mnie, bo jest boisko szkolne nie wiedzą 
jak to rozwiązać grają tam w piłkę i są dziury na tym. Mówią, że oni by sami te dziury 
zrobili tylko, że oni nie chcą sami wchodzić czy po prostu, pod jakim nadzorem? Oni 
po prostu chcieliby to zakleić, bo mówią, że jak grają to nawet można nogi połamać. 
Nie wiem, czy w porozumieniu z Panią Dyrektor czy jak?. Chcieliby po prostu 
powiększyć bramki, że oni by to zrobili tylko żeby ktoś nimi pokierował także oni są 
chętni do współpracy 

Pani Jadwiga Kamińska Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej - dziękuję, czy ktoś jeszcze z 
Państwa Radnych?, Proszę Pani Basiu 

Pani Radna Barbara Górniak -
1. Na ostatnim spotkaniu sołeckim w Mielnie jeden z mieszkańców poruszył problem, 

jakości wody dostarczanej przez Wodociągi Zachodniopomorskie. Moje pytanie 
dotyczy tego, czy Pani Burmistrz podjęła już jakieś kroki zmierzające do wyjaśnienia 
tej sprawy? 

Pani Jadwiga Kamińska Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej - proszę czy ktoś z Sołtysów 
miałby jeszcze coś do dodania? Chciałby coś zapytać, coś powiedzieć?. Dziękuję, uważam 
punkt za wyczerpany przechodzimy do następnego punktu 

^.Informacje 
a) Informacja o przebiegu wykonania budżetu Gminy Węgorzyno, informacja o 

kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej w tym o przebiegu wykonania 
przedsięwzięć Gminy Węgorzyno oraz planu finansowego instytucji i kultury za I 
półrocze 2015 roku - druk nr 1 

Pani Jadwiga Kamińska Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej - Każdy z Państwa Radnych i 
Sołtysów otrzymał tą informacje Informacja o przebiegu wykonania budżetu Gminy 
Węgorzyno, informacja o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej w tym o 
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przebiegu wykonania przedsięwzięć Gminy Węgorzyno oraz planu finansowego instytucji i 
kultury za I półrocze 2015 roku. Czy ktoś z Państwa chciałby na ten temat zabrać głos i w tym 
temacie się wypowiedzieć? I o coś zapytać jeszcze?. Dziękuję bardzo uważam, że wszyscy się 
zapoznali i przyjęli to. 

b) Informacja Burmistrza z działalności między sesjami (ustna) 
Pani Jadwiga Kamińska Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej - przechodzimy do informacji 
Pani Burmistrz na temat działalności między sesjami, bardzo proszę 

Pani Monika Kuźmińska Burmistrz Węgorzyna - zapraszam na obejrzenie kilku zdjęć 
(fotorelacja stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu). W między czasie mieliśmy 
dożynki powiatowo - gminne, które odbyły się w miejscowości Sielsko. Może w tym 
momencie pozwolę sobie na takie małe podsumowanie tych dożynek. Podczas dożynek odbyły 
się konkurencje nie tylko powiatowe, również odbyło się podsumowanie konkursu „Aktywne 
Sołectwo Gminy Węgorzyno", były rozdawane dyplomy. Chciałabym tylko powiedzieć, że 
bardzo się cieszę, że coraz więcej sołectw bierze udział w tym naszym konkursie na „Aktywne 
sołectwo", że starają się i zdrowo rywalizują między sobą ku zadowoleniu mieszkańców i 
sołectw. Ponieważ rywalizacja jest zdrowa i polega na robieniu coraz większej ilości imprez, 
festynów, zagospodarowywaniu skwerów miejsc do wspólnej zabawy lub miejsc rekreacji, 
wypoczynku i sportu. Tak pozytywnie również nas zaskoczyły sołectwa wzięciem udziału w 
wystroju swojej wsi, że nie byliśmy przygotowani, nie byliśmy przygotowani na to, że aż cztery 
pierwsze miejsca będą i w związku z tym nie mogliśmy wręczyć odpowiedniej ilości sołectw 
dyplomów. W związku z tym chciałabym przypomnieć, że pierwsze miejsce za wystrój wsi 
zajęły jednocześnie Sielsko, Zwierzynek, Mielno oraz Brzeźniak 

- zgromadzeni zaczęli bić brawa -

Pani Monika Kuźmińska Burmistrz Węgorzyna - obiecaliśmy, że naprawimy swój błąd 
nieprzygotowania się, ale nikt nie mógł przewidzieć, że tyle będzie potrzebnych dyplomów na 
miejscu pierwszym 

- Pani Burmistrz wręczyła sołtysom dyplomy -

Pani Monika Kuźmińska Burmistrz Węgorzyna - Brzeźniak również brał udział w konkursie 
wieńce i ozdoby dożynkowe. I niestety pod koniec dożynek jak były rozdawane dyplomy już 
nie było przedstawiciela, więc mam do przekazania łącznie z załącznikiem od powiatu. 
Chciałabym również bardzo serdecznie podziękować Panu Sołtysowi dyplom był wręczany, 
ale jeszcze raz na oficjalnym forum za podjęcie tego trudu organizacyjnego i bardzo proszę 
żeby podziękować wszystkim, którzy w tych dożynkach udział brali 

Pan Tadeusz Słomiński Sołtys Sołectwa Siełsko - dziękuję bardzo 

- zgromadzeni zaczęli bić brawa -

Pani Monika Kuźmińska Burmistrz Węgorzyna - chciałabym również podziękować Ani 
Kobielskiej, ponieważ pomogła nam w przygotowaniu w przeprowadzeniu, zorganizowała 
turniej dożynkowy dla całego powiatu. Dziękuję Pani Aniu za ten wkład, bo to nie był jedyny 

- zgromadzeni zaczęli bić brawa-

Pani Monika Kuźmińska Burmistrz Węgorzyna - chciałbym również podziękować gorące na 
ręce Pani Dyrektor z Biblioteki Pani Elżbiecie Kozioł dla wszystkich pracowników, ponieważ 
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Panie, jak co roku pięknie reprezentują naszą gminę poprzez stoisko promocyjne Gminy 
Węgorzyno. Pięknie to wyglądało to można zobaczyć na zdjęciach i za ten trud dziękuję 

- zgromadzenia zaczęli bić brawa -

Pani Monika Kuźmińska Burmistrz Węgorzyna - i również była grupa osób, która 
reprezentowała Gminę Węgorzyno w turnieju sportowym dożynkowym tutaj ta grupa była z 
miejscowości z Sołectwa Zwierzynek. Przewodniczył jej Pan Stanisław Stępień, ale były 
również to osoby Pani Ewelina Mantur, Pani Elżbieta Czerwińska, Pan Adrian Maliński, Pan 
Paweł Nowosad Panie Sołtysie przepraszam, ale proszę o przekazanie tych dyplomów, 
podziękowań za to, że zajęliśmy pierwsze miejsce 

- zgromadzeni zaczęli bić brawa -

Pani Monika Kuźmińska Burmistrz Węgorzyna - Jeszcze tak szybciutko o pozostałych 
rzeczach. Sesja była miesiąc temu miesiąc wrzesień to właśnie czas dożynkowy Barzkowic, 
rozpoczęcie roku szkolnego, ale również udział w sesjach, związków i organizacji, w których 
Gmina Węgorzyno jest członkiem. Mieliśmy w Cedyni Jubileuszowe Forum Szlaku 
Cysterskiego, gdzie, jako Wiceprezes tego ogólnopolskiego stowarzyszenia reprezentowałam 
naszą gminę na tym jubileuszowym forum. Również byłam na forum ekologicznym 
międzynarodowym, który był organizowany przez Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska 
ze Szczecina wraz z Urzędem Marszałkowskim i wieloma innymi instytucjami. Brałam również 
udział w pasowaniu uczniów klas pierwszych. Podpisywaliśmy również z Panią Skarbnik 
umowę w Wojewódzkim Funduszem na kolejną edycję potocznie azbestu już V w tym roku. 
Brałam również udział w pracach nad pisaniem lokalnej strategii grupy działania, żeby móc 
pozyskać pieniądze zewnętrzne 5.000.000,00 zł na cały nasz powiat. Trwa akcja wielkich 
gabarytów, jak co roku. Już jesteśmy po zebraniach wiejskich dzisiaj też będziemy różne 
przesunięcia mieć w budżecie w związku z realizacją funduszu sołeckiego. I myślę, że to byłoby 
tyle, jeśli są jakieś pytania 

Pani Jadwiga Kamińska Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej - czy jakieś zapytania są do tej 
informacji? nie ma. Dziękuję Pani Burmistrz. 

4.Podjęcie uchwał w sprawie: 

Pani Jadwiga Kamińska Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej - tym sposobem przechodzimy 
do rozpatrywania uchwał przewidzianych na dzień dzisiejszy. Przegłosowaliśmy pierwsza 
uchwała projekt uchwały na druku nr 2 w sprawie likwidacji f i l i i bibliotecznej w Runowie 
Pomorskim, proszę bardzo czy ktoś z Państwa chciałby w tym temacie zabrać głos? Bardzo 
proszę Pani Burmistrz 

Pani Monika Kuźmińska Burmistrz Węgorzyna - bardzo bym prosiła, autopoprawką przyjąć 
do projektu uchwały drobne zmiany w § 1 datę prosiłabym zmienić z dniem 30 kwietnia 2016 
roku, tytuł uchwały jest w sprawie zamiaru likwidacji f i l i i bibliotecznej, bo tak jak mówiłam 
na komisji podjęcie tej uchwały nie skutkuje to, że z f i l i i stanie się biblioteką szkolną musi to 
potrwać przez 6 miesięcy, uzyskanie też innych opinii. W związku z tym jest to uchwała w 
sprawie zamiaru likwidacji f i l i i i w § 1 pkt. 2, proszę o dopisanie słowa f i l i i w miejscu 
zawiadomienie o zamiarze zmiany statutu oraz likwidacji i w tym miejscu proszę dodać f i l i i . 
Następnie pkt. 5 w tym § włączyć do 4. W uzasadnieniu również tą datę poprawić na 30 
kwiecień, ponieważ uzasadnienie jest integralną częścią tej uchwały 

Pani Kamińska Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej - czy ktoś z państwa chciałby zabrać głos 
jeszcze w tej sprawie? bardzo proszę komisje o opinie, proszę Pani Radna Górniak 
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Pani Radna Barbara Górniak - nie mieszkam w Runowie Pomorskim natomiast sam fakt 
podjęcia uchwały w sprawie likwidacji filii bibliotecznej w Runowie Pomorskim bez 
uprzedniej konsultacji z mieszkańcami nawet jakby to było przeniesienie z jednego piętra na 
drugie piętro tak uważam jest nie w porządku. Nawet, jeżeli są jakieś uzasadnienia 100%, że 
należy coś tak zrobić. Najpierw powinno być zrobione spotkanie z mieszkańcami, dlatego 
zadzwoniłam sobie wcześniej do Pani Sławskiej, czy odbyło się takie spotkanie po to żeby nie 
robić niepotrzebnych napięć. Proszę Państwa tak się nie robi, czy tak trudno jest zorganizować 
spotkanie w Runowie Pomorskim to nie Szczecin, dziękuję 

Pani Jadwiga Kamińska Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej — Pani Burmistrz proszę 
odpowiedzieć 

Pani Monika Kuźmińska Burmistrz Węgorzyna — chciałam tylko przypomnieć, że około 2 lat 
temu była likwidowana filia Kąkolewice i była decyzją Pani Dyrektor Biblioteki, gdzie 
zostałam tylko poinformowana o tym, że jest zlikwidowana ani mieszkańcy się nie 
wypowiadali ani Państwo, jako Radni. Niemniej jednak wracając do tematu dzisiejszych obrad 
w związku z tym, żeby właśnie nie wywoływać niepotrzebnych nieporozumień skorzystałam z 
możliwości, że uczestnicząc w zebraniu wiejskim w Runowie Pomorskim poruszyłam ten temat 
informując mieszkańców, że niebawem może się pojawić na bibliotece informacja o takim 
zamiarze i wyjaśniłam wszystkie powody, argumenty i wyjaśniłam całą sprawę. Po czym 
również zadano mi kilka pytań nawet dotyczących siedziby głównej biblioteki, również 
udzieliłam wyjaśnień. Więc chciałam żeby mieszkańcy byli poinformowani i świadomi, co 
będzie, czy co będzie miało nastąpić. Może tutaj dla pozostałych osób, które nie są 
wtajemniczone w tą sprawę kilka informacji przekażę. W związku z tym, iż przepisy prawa 
wymagają żeby każda szkoła miała bibliotekę szkolną a szkoła w Runowie Pomorskim na 
chwilę obecną takowej biblioteki nie posiada. Podjęłam decyzję, iż należałoby zreorganizować, 
to, co gmina posiada, reorganizacja miałaby polegać na tym, iż filia biblioteki miejskiej w 
Runowie przekształcona zostanie w bibliotekę szkolną w tym samym budynku, prawie na tym 
samym księgozbiorze jak się uda to przy tej samej bibliotekarce. Jeśli nie to bibliotekarkę w 
uzgodnieniu z Panią Dyrektor chcemy zagospodarować i dać pracę w szkole i tylko puentując 
zmieni się tabliczka na budynku, więc naprawdę nie ma powodów do niepokojów, jeśli ludzie 
wiedzą, na czym ma polegać ta reorganizacja. Nie powinien nikt ucierpieć z tego powodu, więc 
nie wiem skąd podpisy mieszkańców. Myślę, że tylko z niezrozumienia, z braku świadomości 
i odpowiedniej wiedzy 

Pani Jadwiga Kamińska Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej - proszę bardzo Pani Sławska 

Pani Radna Maria Sławska — ja przepraszam Państwa, jeżeli to naprawdę nie będzie żadnych 
zmian to, po co w ogóle likwidujemy. W projekcie uchwały wyraźnie pisze likwidacja filii 
bibliotecznej nie oszukujmy się. Na biblioteki publiczne są dotacje z ministerstwa na bibliotekę 
szkolną nie ma dotacji z ministerstwa. Na biblioteki publiczne są jeszcze dodatkowe pieniążki 
w tej chwili mamy w Runowie w bibliotece 2 komputery, które były z jakiś programów z 
ministerstwa pozyskane mamy różne czytadła, pomoce naukowe, encyklopedie itd., które 
prawdopodobnie po przekształceniu będą musiały przejść do biblioteki publicznej do 
Węgorzyna. I proszę Państwa żadna zmiana przynajmniej w przypadku likwidacji biblioteki to 
na pewno nie będzie za pół roku ani za 3 lata, ale mieszkańcy to odczują nie będzie nowych 
czytadeł. To będzie proszę Państwa jak było z pocztą prawda wszystko będzie tak samo, dzisiaj 
mieszkańcy muszą po listy polecone jechać czy tam po jakieś wezwania sądowe czy inne do 
Ińska. Teraz znowu jest to w Węgorzynie to samo będzie z biblioteką może tu w tym przypadku 
powinna się wypowiedzieć 
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Pani Jadwiga Kamińska Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej - ale to ja prowadzę obrady i 
powiem, kto się ma wypowiedzieć 

Pani Radna Maria Sławska - tak tylko sugeruje, że mogłaby się jeszcze wypowiedzieć i 
mówienie o tym, że tak samo zostanie nie to, po co to zmieniać na pewno nie będzie tak samo. 
My nie odczujemy tego ani dzisiaj ani jutro, ale za dwa trzy lata naprawdę będzie była szkolna 
biblioteka, dlaczego została zlikwidowana. Ja nie jestem przeciwna szkolnej bibliotece, ale 
szukajmy rozwiązań nie kosztem mieszkańców ponad 300 osób korzysta na stałe z biblioteki 
to chyba nie jest mało. I mówienie o tym, że jak ostatnio byłam na komisji, że 180 dzieci 
nieprawda, bo 130 jest w szkole, więc nie może korzystać 180 dzieci 

Pani Jadwiga Kamińska Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej - moja córka z gimnazjum 
korzysta i jest 131 

Pani Radna Maria Sławska - ale ona już się nie liczy, jako dziecko szkolne 

Pani Jadwiga Kamińska Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej - jak nie a jak się gimnazjum 
liczy jak nie szkolne dzieci? 

Pani Radna Maria Sławska - ale tu mówiliśmy o Szkole Podstawowej, przynajmniej ja tak 
zrozumiałam. A dużo osób przyjeżdża np. ze Szczecina i też tutaj gdzieś w gości przyjeżdżają 
i przychodzą wypożyczają, ze Stargardu wypożyczają w Runowie, spoza terenu 

Pani Jadwiga Kamińska Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej - ja sobie sama udzielę głosu 
myślę, żebyśmy wyjaśnili pewne rzeczy. Proszę Państwa biblioteka szkolna z funkcją publiczną 
tak Pani Dyrektor? 

Pani Dyrektor Ilona Śmigielska Szkoły Podstawowej w Runowie Pomorskim - tak 

Pani Jadwiga Kamińska Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej - takie zapewnienie, że 
mieszkańcy Runowa Pomorskiego dalej korzystają z tej samej biblioteki i z tego samego 
księgozbioru, który jest. Z tego, co wiem w szkole naszej jest taka masa książek, że biblioteka 
zabierze te swoje kilka, które musi oddać z projektu to my 10 razy tyle mamy innych książek, 
z których również można korzystać i to są encyklopedie różne rzeczy, ale proszę przede 
wszystkim nie wprowadzać w błąd, że coś nie będzie dostępne dla mieszkańców to jest 
kłamstwo. Mówię wyraźnie to jest dosłownie kłamstwo. Nie wolno okłamywać biblioteka 
szkolna z funkcją publiczną także tak jak wszyscy mieszkańcy korzystali będą korzystać dalej. 
Więc proszę nie mówić, że mieszkańcom zamyka się bibliotekę to jest wprowadzanie w błąd 
bardzo poważne, bardzo proszę Pani Burmistrz chciała zabrać głos 

Pani Radna Maria Sławska - ale ja mieszkańcom nie mówiłam, że się zamyka bibliotekę. Ja 
tylko mówiłam, że my to odczujemy za 2 - 3 lata nie w tym momencie 

Pani Jadwiga Kamińska Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej — przepraszam, Pani chciała 
zabrać głos 

Pani Radna Barbara Górniak - dziękuje Pani Burmistrz za wyjaśnienia właśnie mi o to chodzi 
nie twórzmy niepotrzebnych napięć. Gdybyście zrobili, choć jedno spotkanie padłyby takie 
wyjaśnienia i podpisów pewnie tyle by nie było. Jeszcze raz proszę o rozwagę przy 
podejmowaniu takich decyzji można było jeszcze przypomnieć Pani Burmistrz mówiła, że 
kiedyś tam, ale jak jest wśród ludzi. Ja uważam, że tutaj wina jest po Waszej stronie, jeżeli 
chodzi o przekaz informacji 
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Pani Monika Kuźmińska Burmistrz Węgorzyna - Pani Radna, jeżeli ja informuję na zebraniu 
sołeckim, na którym jest obecna Pani Sołtys i Pani Sołtys nie ma żadnych wątpliwości, bo 
gdyby je miała to pewno chyba nie bałaby się zadać mi te pytania na zebraniu sołeckim. A po 
zebraniu sołeckim chodzi i zbiera podpisy informując i wprowadzając mieszkańców w błąd to 
chyba nie jest jednak wina po naszej stronie. Chciałam to, co wcześniej sygnalizowałam, 
chciałam do tego, bo nie dopowiedziałam tego w pierwszej części biblioteka szkolna z funkcją 
publiczną taka będzie forma. Reorganizować musimy, bo musi to być częścią szkoły inaczej 
nam przepisy nie pozwolą spełnić wymogów, jakie ustawa o systemie oświaty nakłada. Nie 
uważam, że będzie jakikolwiek uszczerbek dla mieszkańców jeszcze raz powtarzam w tym 
samym budynku, prawie na tym samym księgozbiorze, uzupełnionym o pozycje z projektów 
unijnych, jakie szkoła realizowała. A tych pozycji jest sporo upchanych na razie po szafkach a 
będzie możliwość żeby one były wypożyczane i żeby z nich korzystali inni mieszkańcy. Więc 
naprawdę przykro mi, że ktoś na siłę dla zasady wprowadza ludzi w błąd i ich buntuje 
wymuszając podpisy nawet od osób, które nie były obecne przy liście 

Pani Jadwiga Kamińska Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej - bardzo proszę 

Pan Radny Łukasz Nowacki - ja mam takie pytanie czy Pani działania będą dążyły do tego, że 
ta biblioteka będzie otwarta po tej reorganizacji w podobnych godzinach również w soboty? 

Pani Elżbieta Kozioł Dyrektor Miejskiej Biblioteki Publicznej - w soboty nie była otwarta 

Pan Radny Łukasz Nowacki - w soboty nie była otwarta, czyli w tygodniu w podobnych 
godzinach? 

Pani Monika Kuźmińska Burmistrz Węgorzyna - oczywiście będziemy się starać żeby nie było 
różnicy w funkcjonowaniu do tej pory i po reorganizacji. Po reorganizacji, która nastąpić może 
dopiero po 6 miesiącach od podjęcia w ogóle uchwały o zamiarze. My nie mamy innego 
wyjścia. My gmina, jako organ prowadzący szkół musimy doprowadzić funkcjonowanie szkół 
do zgodności z prawem 

Pani Jadwiga Kamińska Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej — dziękuję bardzo, Pan Radny 
Szymko 

Pan Radny Jan Szymko - Pani Radna Sławska mówiła, że kosztem mieszkańców Runowa ma 
się niby odbyć w „likwidacja biblioteki", jakim kosztem? Ja widzę tylko koszt, jaki poniesie 
urząd na wymianę tabliczki jedynie nazwa się zmieni. A podpisy, które ktoś tam zbiera nie 
wiem czy to Pani Radna 140 to mało zebrano jak się likwiduje bibliotekę w Runowie na 500 
mieszkańców powinni się wszyscy tutaj podpisać. To jest jakaś dezinformacja mieszkańców 
normalnie. Jeżeli się nic nie zmienia tak jak Pani Burmistrz przedstawiła wszyscy o tym wiedzą 
to, po co komuś tutaj mydlić oczy i ludziom wciskać nieprawdę, dziękuję 

Pani Jadwiga Kamińska Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej — proszę 

Pan Radny Mariusz Zieliński - ja mam pytanie do Pani Radnej. Czy Pani Radna przed 
zebraniem tych podpisów była dowiadywać się dokładnie w gminie, o co chodzi? 

Pani Radna Maria Sławska - w gminie nie byłam akurat u Pani bibliotekarki 

Pan Radny Mariusz Zieliński - to, czemu Pani nie idzie do źródła, czemu Pani miesza 
ludziom?, Dziękuję bardzo 

Pani Jadwiga Kamińska Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej - proszę 
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Pani Radna Maria Sławska - proszę Państwa ja tutaj naprawdę nie mam zamiaru się sprzeczać 
wiem z tego, co mi przekazano. Błędem było tak jak Pani Basia powiedziała w porządku 
zebrania sołeckiego nie było mowy o bibliotece, kiedy pod koniec już większość ludzi wyszła, 
bo tak było ja w ogóle zrobiłam zdziwioną minę, że w ogóle coś takiego jest, bo nie wiedziałam 
o tym w ogóle wcześniej, że jest taki zamiar. I nie mówmy tak do końca, że nic się nie zmieni, 
jeżeli zlikwidujemy bibliotekę jeszcze sami nie wiemy dokładnie jak to będzie, ale najpierw 
robimy likwidacje prawda, bo tak przynajmniej jest w uchwale. Taki jest tytuł uchwały i tym 
się sugerowałam niestety, bo nie inaczej się nie można sugerować, jeżeli jest to likwidacja f i l i i 
prawda. Prawdopodobnie będzie musiał być nauczyciel - bibliotekarz, jeżeli nauczyciel -
bibliotekarz będzie obowiązywała karta nauczyciela. Wtedy są inne godziny pracy, nauczyciel 
- bibliotekarz ma inne godziny pracy 

Pani Monika Kuźmińska Burmistrz Węgorzyna, - ale jakie? 

Pani Jadwiga Kamińska Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej - ja proszę, jeśli można Panią 
Dyrektor Śmigielską o wyjaśnienie, bo chyba jest najbardziej zainteresowana tą sprawą 

Pani Ilona Śmigielska Dyrektor Szkoły Podstawowej w Runowie Pomorskim - ja tutaj słyszę, 
że Karta nauczyciela ja już na komisji słyszałam. Owszem Karta nauczyciela, nauczyciel -
bibliotekarz, ale w art. 32 jest zapis, że nauczyciela - bibliotekarza obowiązuje tygodniowy 30 
godziny wymiar pracy. Więc niewiele się zmieni w tym poza tym tak jak rozmawiałam z Panią 
burmistrz na temat Pani Asi na pewno nie pozostanie bez pracy i rozważamy różne możliwości. 
Będę umawiała się do pana mecenasa żeby to wszystko było zgodne z prawem zrobione może 
poszerzenie obowiązków zatrudnienie Pani Asi w szkole na stanowisku opiekunki pomocy 
nauczyciela, bo takie stanowisko można utworzyć i rozszerzenie zakresu obowiązków i cześć 
godzin dla nauczyciela i część godzi dla Pani Asi żeby ona ten etat miała i nie została bez 
zatrudnienia 

Pani Jadwiga Kamińska Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej - dziękuję bardzo Pani 
Sekretarz proszę 

Pani Marta Banasik Sekretarz Gminy - tak naprawdę sprawa z biblioteką wyszła z wniosku 
Pani Dyrektor, bo Pani Dyrektor zwróciła uwagę, że jest potrzeba i konieczność utworzenia 
biblioteki szkolnej, bo musi w każdej szkole być. W związku z tym w pierwszej kolejności 
rozważaliśmy możliwość żeby w f i l i i biblioteki publicznej zrobić bibliotekę szkolną, czyli w 
tym budynku i zrobić funkcję łączoną i po analizie dłuższej mojej, ale głównie Pana mecenasa, 
który przesłał mi opinię w tej sprawie powołując się też na wyroki Naczelnego Sądu 
Administracyjnego nie ma możliwości funkcjonowania biblioteki szkolnej przy bibliotece 
publicznej. Natomiast jest odwrotna możliwość biblioteka publiczna nie może mieć w sobie 
biblioteki szkolnej a biblioteka szkolna, czyli działająca pod nadzorem dyrektora szkoły może 
pełnić funkcję publiczną, czyli popołudniami wypożyczać książki dla osób dorosłych z danej 
miejscowości i stąd to wyszło, że jest taka forma a nie odwrotna. Chociaż pierwotnie 
rozważaliśmy, że w publicznej będzie biblioteka szkolna nie jest to możliwe prawnie a dwóch 
bibliotek teraz tworzyć bibliotekę szkolną z pomieszczeniami z kosztami utrzymywać filie, jako 
bibliotekę publiczną nie wiem czy jest taka potrzeba i konieczność skoro dzieci z f i l i i 
korzystają, gdzie korzystają z jednego miejsca i przy obsłudze jednego nauczyciela a nie dwóch 
osób 

Pani Jadwiga Kamińska Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej - dziękuje, Pan Szyłowicz 
proszę 
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Pan Radny Bogusław Szyłowicz - to wszystko zmierza do tego, że uzasadnienie w sprawie 
likwidacji f i l i i zawiera mało wyjaśnień, gdyby były te wszystkie wyjaśnienia przytoczone np. 
teraz przez Panią Burmistrz albo Panią Sekretarz nie było by tego sporu słownego tak myślę 

Pani Jadwiga Kamińska Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej - dziękuję bardzo. W związku 
z tym, że uważam dyskusję za wyczerpaną przechodzimy do opinii komisji, proszę o 
przedstawienie opinii komisji na ten temat 

Pan Zbigniew Białek Przewodniczący Komisji Budżetowo - Gospodarczej - Komisje projekt 
uchwały na druku numer 3 zaopiniowały pozytywnie 

Pani Jadwiga Kamińska Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej - dziękujemy, przechodzimy 
do głosowania, kto z Państwa jest z autopoprawką Pani Burmistrz za przyjęciem projektu 
uchwały na druku nr 3 w sprawie zamiaru likwidacji f i l i i bibliotecznej w Runowie Pomorskim, 
kto z Państwa jest za? 

W wyniku głosowania jawnego na ogólną liczbę obecnych na sali obrad 13 radnych, 
głosowało: 
Z a - 1 0 
Przeciw - 1 
Wstrzymało się - 2 
Pani Kamińska Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej - uchwała została podjęta 

- Pan Radny Zieliński po głosowaniu opuścił salę obrad -

Uchwała Nr X/78/2015 
Rady Miejskiej w Węgorzynie 
z dnia 30 września 2015 roku 

w sprawie zamiaru likwidacji filii bibliotecznej w Runowie Pomorskim 
(uchwała stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu) 

Pani Jadwiga Kamińska Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej - przechodzimy do druku nr 3. 
Teraz już mamy przedstawiciela Wodociągów witam Pana serdecznie. Chodzi o projekt na 
druku nr 3 w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe 
odprowadzanie ścieków. Teraz chodzi o to, że ta woda lekko nam zdrożeje wobec tego bardzo 
proszę korzystając z obecności Pana z Wodociągów proszę o zadawanie pytań pod jego 
adresem. Myślę, że Państwo będziecie mieli dużo do zapytania, bardzo proszę, kto z Państwa 
chce zapytać, proszę Sołtysi, jeśli są jakieś zapytania?. Bardzo proszę czy ktoś z sołtysów?, 
Bardzo proszę Pani Barbara 

Pani Radna Barbara Górniak - z Wodociągami to jest tak, że co roku mamy podwyższane 
opłaty za wodę. Ja chciałabym się dowiedzieć, dlaczego mamy płacić więcej, czym to jest 
spowodowane, że opłaty rosną?. Teraz już widać, że opłaty zaczynają spadać sytuacja na rynku 
się zmienia a tutaj woda nam ciągle idzie do góry. Czy jakieś inwestycje są czy woda jest lepsza 
no nie wiem? Czym to jest uzasadnione wzrost opłat, co roku? 

Pani Jadwiga Kamińska Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej - proszę bardzo proszę 
przedstawiciela, jeśli Pan może tak żebyśmy wiedzieli na bieżąco 

Pan Jerzy Scieszko Wodociągi Zachodniopomorskie Sp. z o.o. - Pan Proszę Państwa trudno 
jest mi odpowiedzieć na pytanie dot. szczegółów ustalania taryf, bo nie ja to robię, ja zajmuje 
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się sprawami technicznymi. Ostatnio na komisji Pan Dyrektor Szymański odpowiadał na to 
pytanie dla Państwa cena wody, był taki okres z tego tytułu, że spadła ostatnio było mówione 
są połączone wioski dwa ujęcia ten czynnik spowodował, że cena wody spadała. Teraz np. 
planowane były inwestycje związane z podłączeniem kanalizacji właściwie odbiorców do 
zrzutu ścieków do kanalizacji niestety to nie miało miejsca, gdyby ta inwestycja, która się tam 
nie udała była wykończona, byśmy mieli odbiorców, którzy nam dostarczają ścieki i cena 
ścieków na pewno byłaby inna niższa, tyle mogę powiedzieć 

Pani Jadwiga Kamińska Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej - dziękuję bardzo, czy jeszcze 
ktoś z Państwa chciałby zapytać? 

Pani Radna Barbara Górniak -proszę Państwa będziemy teraz płacić coraz więcej ze względu 
na to, że sytuacja jest, jaka susza w tym roku była i wiadomo, że każdy z nas tej wody będzie 
używał coraz więcej. Nie widzę żebyście Państwo, jako firma robiła jakieś inwestycje np. 
polepszające, jakość wody, bo woda po zawartości żelaza przekroczone wyniki badań takie 
przedstawiał jeden z mieszkańców nie wiem, czy są prawdziwe czy nie. Nie widzę jakiś rzeczy, 
które byście robili, wiadomo, że przy każdej posesji powinien być taki zawór zamykający, 
czego nie ma jest problem o te zawory już dawno żeśmy prosili żeby robić, ale wtedy Państwo 
stwierdzili, że koszt wody będzie jeszcze droższy. Ja tutaj widzę, że tu taki monopol tak nie 
mamy innego wyjścia podajecie sobie wyższą cenę i tyle, ale nie zwróciliście uwagi, że ludzie 
zużywają więcej wody niż wcześniej?. I firma sprzedając więcej wody generuje zyski taka jest 
prawda im więcej wody sprzedacie tym macie większe zyski a mimo to podnosicie. Więc ja 
tutaj bym była za tym żeby nie podwyższać, bo i tak będziecie mieć zyski, bo i tak ludzie 
zużywają więcej wody, dziękuję 

Pani Jadwiga Kamińska Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej - dziękuję, bardzo proszę 

Pan Jerzy Scieszko Wodociągi Zachodniopomorskie Sp. z o.o. - Pani Radna poruszyła sprawę 
Mielna, Mielno należy do wodociągu Mieszewa i powiem tak, że rurociągi w Mielnie są 
instalacje złej, jakości rury stalowe wymieniliśmy na PCV a to są średnice małe i tam mamy 
dwa hydranty poziemny i nadziemny, przez które płuczemy cieci. W kierunku jeziora nie 
możemy ich płukać w ogóle tam są małe przekroje i tu potrzeba inwestycji. Jeżeli Państwo 
ujmiecie to w budżecie nie ma problemu żeby to było wykonane i wtedy sytuacja by się 
polepszyła. Natomiast Pani informuje, że woda jest złej, jakości, ja się z tym nie zgadzam, bo 
mamy wyniki badań z sanepidu nie tylko nasze własne tego nie ma z badań woda jest dobrej, 
jakości. Co się tyczy zasuw na przyłączach istotnie tego przed laty nikt tego nie robił odcinki 
były robione z pomocą opasek często warsztatowej produkcji i tego nie ma po prostu jak jest 
przeciek rzeczywiście jest problem musimy odcinać części sieci pozostawiający tym samym 
odbiorców bez wody? Teraz obecnie wszystkie nowe przyłącza zawierają w sobie obowiązek 
posiadania takiej nawiertaki i ciecie i to robimy. Mówi Pani, że nie wykonujemy inwestycji np. 
w Sielsku powymienialiśmy zbiorniki, filtry to jest proszę Panią modernizacja my możemy 
wszystko, tylko, że potrzebne są pieniążki i oczekujemy współdziałania z gminą 

Pani Jadwiga Kamińska Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej - dziękuje bardzo, bardzo 
proszę Pan Sołtys z Mielna 

Pan Seweryn Żybort Sołtys Sołectwa Mielno - to ja może się odniosę do wyników, jakie maja 
Państwo u nas też jeden mieszkaniec robił wyniki w stacji sanitarno - epidemiologicznej 
jedyne, co mogę to dosłać kopie tych wyników dla porównania, bo być może sama metodyka 
pobierania próbek była różna i to może się również potoczyć. Natomiast, co do inwestycji ja 
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rozumiem, że to stara infrastruktura powojenna - komunistyczna itd., ale nawet woda dla 
zwierząt musi spełniać jakieś wymagania, jeżeli by się okazało, że ta woda nie ma wymagań to 
nie może chyba tak być, że jest jakieś odczucie szantażu na gminę i przerzucania środków do 
kogoś należą te rury przecież, ktoś na tym zarabia nie na samej wodzie, ale tak jak na prądzie. 
W prądzie jest większa stawka za przesył niż za samą energię tak samo tutaj ja nie wiem. Taj 
jak z tymi wynikami ja się zwrócę do Państwa do firmy 

Pani Jadwiga Kamińska Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej - bardzo proszę 

Pan Jerzy Ścieszko Wodociągi Zachodniopomorskie Sp. z o.o. - Proszę bardzo przecież wyniki 
możemy zrobić zgłosimy oni przyjadą i zrobią. Natomiast, jeżeli chodzi o infrastrukturę to jest 
proszę Pana to jest Wasza to jest gminna infrastruktura i nie należą do nas wodociągi i całe 
uzbrojenie. Jeżeli jesteście właścicielami to uważam, że należy inwestować 

Pani Jadwiga Kamińska Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej - dziękuję bardzo proszę Pan 
Szymko 

Pan Radny Jan Szymko - faktycznie od kilku lat był problem w Mielnie w pewnej części 
wioski. Natomiast z kolei woda w Mieszewie w Zwierzynku a tylko, dlatego, że na końcu nie 
można jej wypłukać wiadomo, że wszystkie te rzeczy płyną do końca i stąd taka woda jest to 
sieć gminna. Więc myślę, że trzeba pomyśleć i zrobić wszystko żeby ten wodociąg akurat w 
Mielnie wymienić, bo to jest bardzo ważne 

Pan Seweryn Zybort Sołtys Sołectwa Mielno - a tu jest mowa przepraszam, bo tu jest mowa o 
kawałku wioski 

Pan Radny Jan Szymko - ale jak się płucze to odkręci się kran i rdza leci a tam jak jest od lat 
może jeszcze ustroju, który był nie było płukane, bo tak jest taka rzeczywistość to stąd taka ta 
woda, ale ja ma pytanie, jaka jest różnica między produkcją wody a sprzedażą?. Bo wiem, że 
od lata jak śledziłem pracę wodociągów w temacie produkowania wody i sprzedaż zawsze było 
to uszczelniane jakoś, co roku, bo jak gdyby zmniejszała się ta różnica. Jeżeli jest większa 
różnica, czyli jakieś są ubytki, ale na dzień dzisiejszy myślę, że nie powinno być takich rzeczy 

Pan Stępień Sołtys Sołectwa Zwierzynek - 3 dni jadą na awarii 

Pani Jadwiga Kamińska Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej - bardzo proszę 

Pan Jerzy Scieszko Wodociągi Zachodniopomorskie Sp. z o.o. - jeśli chodzi, aleja nie mogę 
odpowiedzieć na te pytanie nie ja analizuję te ubytki to kolega 

Pan Radny Jan Szymko - to jest ważne, bo ktoś to musi pokryć 

Pan Jerzy Ścieszko Wodociągi Zachodniopomorskie Sp. z o.o. - tak oczywiście 

Pani Jadwiga Kamińska Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej - dziękuję czy jeszcze ktoś z 
Państwa chce zabrać głos? Pani Burmistrz bardzo proszę 

Pani Monika Kuźmińska Burmistrz Węgorzyna - Szanowni Państwo operator sieci jest 
zobowiązany rozporządzeniem złożyć wniosek taryfowy z odpowiednim wyprzedzeniem. 
Operator złożył taki wniosek i w między czasie odbyła się weryfikacja przeze mnie przez 
pracownika merytorycznego wszelkie kalkulacje pokazane przez operatora jasno pokazują i z 
nich wynika właśnie zaproponowana zmiana taryf. Czyli ta znaczna podwyżka, podwyżka 
zawsze jest nie dobrym objawem natomiast przy wyliczeniu przeciętnej 4 osobowej rodziny to 
podwyżka miesięcznie skutkuje 6 złotymi, więc może nie jest drastyczna, ale zawsze jest to 
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podwyżka. Nie chciałoby się tej podwyżki ja również prosiłam, szukałam możliwości, 
szukałam argumentów niestety nie znalazłam argumentów, bo operator sieci, jako 
przedsiębiorstwo nie może ponosić stale strat na gminie Węgorzyno pokrywać je z innych 
środków. To jest nasza sieć, nasz majątek wytwarzanie takiej ilości wody i przyjmowanie i 
oczyszczanie takiej ilości ścieków generuje po prostu takie koszty. My staramy się zgodnie z 
planem modernizacyjnym polepszać tą naszą sieć. Wybudowaliśmy przecież wodociąg 
przesyłowy do miejscowości Kraśnik żeby móc dzięki temu zlikwidowaliśmy dwie 
nierentowne hydrofornie wiejskie w Kąkolewicach i w Gardnie. W przyszłych latach będziemy 
kolejne inwestycje robić. W tym roku już pod koniec grudnia będziemy mieli pozwolenie na 
budowę aglomeracji I I , czyli kanalizacji sanitarnej w miejscowości Runowo Pomorskie oraz 
Połchowo wraz z przebudową wodociągu, bo tam jest poniemiecki. Wiec myślę, że nie będzie 
w przyszłości będziecie mnie łapać za słówko będziemy się starać żeby te ceny móc utrzymać 
na jak najniższym poziomie poprzez właśnie nasze inwestycje w tą sieć. Nie udało nam się 
znaleźć żadnego argumentu, który by wytknął nieprawidłowości we wniosku taryfowym 
wszystko jest zgodne z przepisami i nie mamy jakby możliwości nie zgodzić się na te taryfy. 
Oczywiście tak jak mówiłam każda podwyżka jest kojarzona z czymś złym i nawet, jeśli byśmy 
swój sprzeciw zgłosili tym podwyżką wyrazili poprzez niepodjęcie tej uchwały to z mocy 
prawa i tak one wejdą 

Pani Jadwiga Kamińska Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej - dziękuję Pani Burmistrz, czy 
ktoś z Państwa chciałby coś jeszcze powiedzieć?, Proszę Pani Barbaro 

Pani Radna Barbara Górniak - Ja może tak wszystko spuentuję wszystko. Zawsze było tak ze 
za energie płaciło się dużo więcej jak za wodę jeszcze trochę i będziemy płacili prawie tyle 
samo jak tak dalej pójdzie. Ja tak stwierdzam po swoich wodę trzeba oszczędzać, ale nie 
przesadzajmy mamy gospodarstwa rolne i tej wody muszą trochę zużywać żeby produkcja była 
to będzie głównie biło w gospodarstwa, które mają produkcję zwierzęcą ja jestem za tym żeby 
nie podwyższać stawki, bo i tak są wysokie 

Pani Jadwiga Kamińska Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej - dobrze dziękuję bardzo, 
bardzo proszę Pan Sołtys z Cieszyna 

Pan Mariusz Rataj Sołtys Sołectwa Cieszyno - czy ewentualna podwyżka pozwoli na 
ewentualne inwestycje? Czy to tak po prostu znowu spotkamy się za rok i znowu będzie, że 20, 
30 gr? 

Pani Jadwiga Kamińska Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej - dziękuję bardzo, ktoś z 
Państwa jeszcze? Bardzo proszę Pan Szyłowicz 

Pan Radny Bogusław Szyłowicz - ja nie będę się powtarzał, ale tutaj aż się prosi o zastosowanie 
mojej interpelacji z początku sesji. Lokalna spółka wodociągowa na pewno obniżyłaby koszty 
przede wszystkim transportu, i napraw awaryjnych. Koszt wybudowania studni głębinowej, bo 
niedawno miałem z tym do czynienia t j . 12.000, 00 zł. W spółce byli by też zatrudnieni 
konserwatorzy, którzy reagowaliby natychmiast nie musieliby czekać na dojazd ekipy z Płot. 
Koszty dojazdu też byłby inne jestem jak więcej niż przekonany, że koszt wody zostałby 
obniżony, dziękuję 

Pani Jadwiga Kamińska Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej - dziękuję bardzo, proszę Pan 
chce się jeszcze wypowiedzieć 
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Pan Jerzy Ścieszko Wodociągi Zachodniopomorskie Sp. z o.o. - Ja chciałbym się 
ustosunkować do tej wypowiedzi, bo nie jest tak całkowicie prawdą, że transport jest pod 
Węgorzyno. M y tutaj mamy dwóch pracowników i mamy jeszcze dwóch pracowników w 
Radowie Małym generalnie z Radowa Małego tutaj obsługujemy Ci dwaj pracownicy. Z Płot 
w szczególnych przypadkach, gdy musimy jakąś ilość materiału dostarczyć czy tak jak dzisiaj 
np. z koparką przyjechać to tak to wtedy z Płot jest transport generalnie ten transport byłby w 
niższym zasięgu 

Pani Jadwiga Kamińska Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej - dziękuje bardzo, Pani 
Burmistrz chce zabrać głos 

Pan Stępień Sołtys Sołectwa Zwierzynek - do nas ciągle z Płot przyjeżdżają i ciągle kopią i to 
praktycznie jak w Zwierzynku i to praktycznie, co 10 cm 

Pan Jerzy Ścieszko Wodociągi Zachodniopomorskie Sp. z o.o. - a gdzie? 

Pan Radny Jan Szymko - w Zwierzynku na zakręcie 

Pan Jerzy Ścieszko Wodociągi Zachodniopomorskie Sp. Z o.o. - tak jak właśnie mówimy 
infrastruktura jest stara. Te rury rdzewieją i nie mamy siły na to przecież na ul. Runowskiej, 
gdzie jest asfalt nowo położony ostatnio mieliśmy dwa przecieki i teraz kroimy asfaltujemy to 
są koszty. Niestety rury rdzewieją nie były wymienione w porę 

Pani Jadwiga Kamińska Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej - czy Pani Burmistrz chce 
zabrać głos? 

Pani Monika Kuźmińska Burmistrz Węgorzyna - to może ustosunkuję się do tego, co Pan 
Radny Szyłowicz mówił o powołaniu Spółki tzn. może inaczej mówił o funkcjonowaniu spółki 
tylko żeby ona zafunkcj ono wała to trzeba ją powołać a żeby ją powołać i mogła na czymś 
funkcjonować to musimy sprzęt zakupić. To są kolosalne środki, więc a skąd na to, to ja już 
wolę te pieniądze, jeśli bym znalazła w budżecie takie to przeznaczyć na inwestycje żeby był 
od razu efekt jakiś. My żeśmy ten temat przerabiali, przeliczaliśmy to nie jest zawsze to tak 
„hej siup" łatwo powiedzieć, gdyby była na miejscu taka firma, ale to gminne były nawet 
podawane przykłady, czy Chociwel, czy w innych miejscowościach 

Pan Stępień Sołtys Sołectwa Zwierzynek - Dobra ma taką spółkę i obsługuje Radowo 
oczyszczalnię 

Pani Monika Kuźmińska Burmistrz Węgorzyna - tak i ile z budżetu gminy idzie? 

Pan Stępień Sołtys Sołectwa Zwierzynek - a tego to nie wiem 

Pani Monika Kuźmińska Burmistrz Węgorzyna - no i właśnie tu się zaczyna. Tak istnieją 
oczywiście tylko czy są rentowne i czy gmina na tym wychodzi nie dopłaca tak i czy 
mieszkańcy mają dzięki temu taką ilość czy za taką cenę dostarczaną wodę i odbierane ścieki?, 
Bo o to w tym przede wszystkim chodzi 

Pani Jadwiga Kamińska Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej — dobrze dziękuję Pani 
Burmistrz, poproszę Pana Przewodniczącego komisji o odczytanie opinii 

Pan Zbigniew Białek Przewodniczący Komisji Budżetowo - Gospodarczej - projekt uchwały 
na druku nr 2 Komisja Budżetowo - Gospodarcza projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie. 
Komisja Społeczno - Oświatowa projekt uchwały na druku nr 2 zaopiniowała negatywnie 
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Pani Jadwiga Kamińska Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej - dziękuję, głosujemy projekt 
uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe 
odprowadzanie ścieków bardzo proszę, kto jest za projektem uchwały? 

W wyniku głosowania jawnego na ogólną liczbę obecnych na sali obrad 12 radnych, 
głosowało: 
Z a - 0 
Przeciw - 10 
Wstrzymało się - 2 
Pani Kamińska Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej - stwierdzam, że uchwała nie została 
podjęta 

Pani Jadwiga Kamińska Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej - dziękuję przechodzimy do 
następnego projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie zarządzenia poboru 
podatków 

Pan Jerzy Ścieszko Wodociągi Zachodniopomorskie Sp. z o.o. - czy mogę już opuścić sale? 

Pani Jadwiga Kamińska Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej - bardzo proszę, jeszcze do 
budżetowych dojdziemy w sprawie zmiany uchwały z w sprawie zarządzania poboru podatków 
i opłat w drodze inkasa, określenia inkasentów i wysokości wynagrodzenia za inkaso. Proszę 
Państwa w związku z tym Pani Burmistrz na kandydata na to miejsce? 

Pani Monika Kuźmińska Burmistrz Węgorzyna - Pani sekretarz 

Pani Jadwiga Kamińska Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej - proszę Pani sekretarz 
przedstawi 

Pani Marta Banasik Sekretarz Gminy - na ostatniej sesji podejmowaliśmy uchwałę o 
uzupełnieniu inkasenta Pan Climiel wyraził zgodę, ale z przyczyn osobistych złożył rezygnację 
z powodów zdrowotnych krótko mówiąc wobec powyższego istnieje konieczność powołania 
nowego inkasenta. Zgodę na to wyraziła Pani Dorota Kondraciuk, chyba, że Państwo macie 
inne osoby chętne. Więc ja mam propozycję Pani Doroty Kondraciuk to jest mieszkanka 
Węgorzyna pracownik OPS - u 

Pani Jadwiga Kamińska Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej - dziękuję czy ktoś z obecnych 
na sali ma inne propozycje wobec tego, kto z Państwa jest za podjęciem o treści, że wyznacza 
się Dorotę Kondraciuk na inkasenta opłaty targowej w mieście Węgorzyno, bardzo proszę 

W wyniku głosowania jawnego na ogólną liczbę obecnych na sali obrad 12 radnych, 
głosowało: 
Z a - 1 2 
Przeciw - 0 
Wstrzymało się - 0 
Pani Jadwiga Kamińska Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej - stwierdzam, że uchwała 
została podjęta 

Uchwała Nr X/79/2015 
Rady Miejskiej w Węgorzynie 
z dnia 30 września 2015 roku 
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w sprawie zmiany uchwały w sprawie zarządzenia poboru podatków i opłat w drodze 
inkasa, określenia inkasentów i wysokości wynagrodzenia za inkaso. 

(uchwała stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu) 

Pani Jadwiga Kamińska Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej- ogłaszam 10 minut przerwy 

Pani Jadwiga Kamińska Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej - po przerwie przechodzimy do 
projektu uchwały na druku nr 5 w sprawie założeń do projektu budżetu Gminy Węgorzyno na 
2016 rok. Bardzo proszę, kto by w tej sprawie chciał zabrać głos z Radnych?. Wobec tego 
bardzo proszę komisję o przedstawienie swojej opinii 

Pan Zbigniew Białek Przewodniczący Komisji Budżetowo - Gospodarczej - komisje projekt 
uchwały na druku nr 5 zaopiniowały pozytywnie 

Pani Jadwiga Kamińska Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej - dziękuję, przechodzimy do 
głosowania 

Pani Monika Kuźmińska Burmistrz Węgorzyna - ja bym tylko prosiła jeszcze w podstawie 
prawnej Pani Skarbnik dostrzegła, że zmieniła się ustawa i wyszedł tekst jednolity ustawy o 
samorządzie gminnym i należy tutaj zmienić. Bo tam jest z 2001 roku z pełną ilością zmian a 
wyszedł już tekst jednolity w 2013 poz. 594 z późn. zm. Więc podstawę prawną należałoby 
tylko poprawić autopoprawką to proszę wprowadzić 

Pani Jadwiga Kamińska Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej — kto z Państwa jest za 
przyjęciem autopoprawki Pani Burmistrz w podstawie prawnej o zmianę? 

W wyniku głosowania jawnego na ogólną liczbę obecnych na sali obrad 12 radnych, 
głosowało: 
Z a - 1 2 
Przeciw - 0 
Wstrzymało się - 0 

Pani Jadwiga Kamińska Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej - głosujemy wobec tego cały 
projekt uchwały wraz z autopoprawką w sprawie założeń do projektu budżetu na 2016 rok. Kto 
z Państwa jest za? 

W wyniku głosowania jawnego na ogólną liczbę obecnych na sali obrad 12 radnych, 
głosowało: 
Za - 12 
Przeciw — 0 
Wstrzymało się - 0 
Pani Jadwiga Kamińska Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej - uchwała została podjęta 

Uchwała Nr X/80/2015 
Rady Miejskiej w Węgorzynie 
z dnia 30 września 2015 roku 

w sprawie założeń do projektu budżetu gminy na 2016 rok 
(uchwała stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu) 
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Pani Jadwiga Kamińska Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej - przechodzimy do druku nr 6 
w sprawie zmian w budżecie Gminy Węgorzyno na rok 2015, bardzo proszę, kto z Państwa 
chciałby zabrać głos w tym temacie? Pani Burmistrz proszę 

Pani Monika Kuźmińska Burmistrz Węgorzyna - to są zmiany, o których mówiłam dzisiaj na 
początku wynikają z zebrań wiejskich i z wniosków o przesunięcie między przedsięwzięciami. 
W między czasie od wysłania materiałów do dzisiejszej sesji odbyło się kilka spotkań, więc 
tutaj też bym prosiła o wprowadzenie autopoprawką dwóch kwot 3.500,00 zł i 6.000,00 zł, czyli 
o 9.500,00 zwiększa się w § 1 i w § 2 

Pani Jadwiga Kamińska Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej - dziękuję, bardzo proszę o 
opinię komisji 

Pan Zbigniew Białek Przewodniczący Komisji Budżetowo - Gospodarczej - komisje projekt 
uchwały na druku nr 6 zaopiniowały pozytywnie 

Pani Jadwiga Kamińska Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej - kto jest za przyjęciem druku 
z poprawkami, które przedstawiła Pani Burmistrz? 

W wyniku głosowania jawnego na ogólną liczbę obecnych na sali obrad 12 radnych, 
głosowało: 
Za - 12 
Przeciw — 0 
Wstrzymało się - 0 
Pani Jadwiga Kamińska Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej - uchwała została podjęta 

Uchwała Nr X/81/2015 
Rady Miejskiej w Węgorzynie 
z dnia 30 września 2015 roku 

w sprawie zmian w budżecie Gminy Węgorzyno na rok 2015 
(uchwała stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu) 

Pani Jadwiga Kamińska Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej - przechodzimy do druku nr 7 
w sprawie zmiany budżetu Gminy Węgorzyno na rok 2015, bardzo proszę, kto w tej sprawie 
chciałby zabrać głos? proszę o przedstawienie opinii 

Pan Zbigniew Białek Przewodniczący Komisji Budżetowo - Gospodarczej - komisje przyjęły 
autopoprawkę Pani Burmistrz dot. wysokości poziomu dochodów i wydatków w związku z 
dotacjami celowymi wprowadzonymi dla Ośrodka Pomocy Społecznej w Węgorzynie 
zwiększenie o kwotę 155.802,00 zł a zmniejszenie o kwotę 244.470,56 zł - brak decyzji na 
wypłatę akcyzy. Z tą autopoprawką komisje projekt uchwały zaopiniowały pozytywnie 

Pani Jadwiga Kamińska Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej - dziękuję bardzo, Pani 
Burmistrz coś jeszcze chciała dopowiedzieć 

Pani Monika Kuźmińska Burmistrz Węgorzyna - chciałabym dopowiedzieć o tej 
autopoprawce dodatkowa kwota też wpłynęła, którą się przyjmuje zarządzeniem, więc to tylko 
jest zmiana w § 4.1 dzisiaj też Pani Skarbnik informuje, że na potrzeby OPS - u kolejna transza 
od Wojewody wpłynęła 3.685,00 zł, więc do tej kwoty, co była na komisji jeszcze te 3.685,00 
zł 
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Pani Jadwiga Kamińska Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej - kto za Państwa Radnych jest 
za przyjęciem projektu uchwały na druku n r 7 z tymi poprawkami, które były na komisji i te, 
które zgłosiła Pani Burmistrz, kto jest za? 

W wyniku głosowania jawnego na ogólną liczbę obecnych na sali obrad 12 radnych, 
głosowało: 
Z a - 1 2 
Przeciw - 0 
Wstrzymało się -0 
Pani Jadwiga Kamińska Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej - uchwała została podjęta 

Uchwala Nr X/82/2015 
Rady Miejskiej w Węgorzynie 
z dnia 30 września 2015 roku 

w sprawie zmiany budżetu Gminy Węgorzyno na rok 2015 
(uchwała stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu) 

Pani Jadwiga Kamińska Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej - przechodzimy do projektu 
uchwały na druku nr 8 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Węgorzyno 
na lata 2015 — 2022. Projekt uchwały rozdany był na posiedzeniu komisji w dniu 28.09.2015 r. 
z tego, co się wszyscy orientujemy to jest jak gdyby konsekwencja wcześniejszej uchwały, 
proszę bardzo komisję o opinię, dobrze bardzo proszę 

Pani Radna Barbara Górniak - tu jest zawsze tyle tych zmian, poprawek zawsze dużo. Myślę, 
że nie każdy się w tym orientuje jak Pani Burmistrz ja musze przyznać, że nie bardzo, ale jako 
Radną interesuje mnie taka sprawa, czy są zagwarantowane odpowiednie fundusze na 
zarządzanie kryzysowe i jakiej wielkości te fundusze są zarezerwowane? to jest jedno pytanie. 
Drugie pytanie dot. proszę Państwa jak tak wchodzę do pomieszczeń w naszej gminie tam na 
górze to tak sobie pomyślałam, że dobrze by było, chociaż im zmienić te biurka, które już nie 
wiem jak długo one tam są, czy są gdzieś na to fundusze przeznaczone?, bo ja gdzieś czytałam, 
że to na 2020 rok czy tam jakiś no nie wiem. Chodzi mi o wyposażenie biur tutaj w gminie jak 
ta sprawa będzie rozwiązywana?. Czyli kwestia finansów na zarządzanie kryzysowe i na 
wystrój, że tak powiem praktyczny 

Pani Monika Kuźmińska Burmistrz Węgorzyna — na zarządzanie kryzysowe to Pani Skarbnik 
zaraz udzieli informacji, bo jej to szybciej pójdzie odszukanie odpowiednich kwot w budżecie. 
Natomiast, jeśli chodzi o wystrój powiem tak dekorować możemy jak jest wszystko dobrze my 
musimy najpierw zadbać o to żeby nam się stropy na głowę nie zawaliły. W tym celu zleciliśmy 
opracowanie dokumentacji projektowej i jest na ukończeniu i niestety szukamy środków, bo 
nas czeka porządny remont. W tej chwili mamy archiwistę, który mi wczoraj pół śmiechem pół 
poważnie mówi, że on się boi tam chodzić. Ja mówię ja panu wierzę, ale co my możemy zrobić 
przecież nie zabiorę ze szkół nie zabiorę z OPS - u żeby remontować budynek. W 2006 roku 
była ekspertyza robiona budynku i krokwi i stropów, gdzie ona już wtedy informowała o tym, 
że jest zużycie 60, 80 a w niektórych przypadkach 100% minęło 9 lat i my dalej nic w tym 
kierunku nie zrobiliśmy. Wiadomo, że takie remonty nie robi się „otchop" tylko trzeba się do 
tego przygotować, więc dokumentacja projektowa tak jak mówiłam jest na ukończeniu. Obiekt 
użyteczności publicznej również musi spełniać odpowiednie przepisy i normy PHP, które 
niestety się ciągle zaostrzają, więc ta dokumentacja również zawiera przystosowanie już do 
tych nowych aktualnie obowiązujących przepisów i szukamy źródeł dofinansowania, bo 
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niestety będzie nas czekał gruntowny remont budynku. Więc proszę wybaczyć, ale po 
odświeżeniu czy wymalowaniu czy zakupieniu nowych mebli to my myślimy, tylko w tym 
przypadku, jeśli już faktycznie wymaga, bo coś się połamało albo uszkodziło i nie uda się 
naprawić 

Pani Elżbieta Grabowska Skarbnik Gminy- 52.000,00 zł 

Pani Monika Kuźmińska Burmistrz Węgorzyna - na zarządzanie tak, ale to jest łącznie z 
wynagrodzeniem? 

Pani Elżbieta Grabowska Skarbnik Gminy - nie, to jest tylko taka rezerwa, która musi być w 
budżecie uchwalona, co roku 

Pani Radna Barbara Górniak - dopytam jeszcze. Czy ta kwota jest na dzień dzisiejszy? czy 
została wykorzystana? 

Pani Elżbieta Grabowska Skarbnik Gminy - jest ona na ściśle określone cele 

Pani Radna Barbara Górniak — jakie cele ma? 

Pani Elżbieta Grabowska Skarbnik Gminy - klęski 

Pani Radna Barbara Górniak - właśnie mi chodzi o tego typu rzeczy, bo zbliża się koniec 
roku i chodzi mi o to żeby czasami, żeby nie było tak, że coś się takiego wydarzy odpukać żeby 
się nic nie wydarzyło, ale żebyśmy mieli te pieniądze 

Pani Jadwiga Kamińska Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej - dziękuję bardzo. W związku 
z ty, że te projekt uchwały był rozdany na posiedzeniu komisji, proszę o wyrażenie opinii 
komisji 

Pan Zbigniew Białek Przewodniczący Komisji Budżetowo - Gospodarczej - komisje przyjęły 
autopoprawkę Pani Burmistrz dot. wysokości poziomu dochodów i wydatków w związku z 
dotacjami celowymi wprowadzonymi dla Ośrodka Pomocy Społecznej w Węgorzynie 
zwiększenie o kwotę 155.802,00 zł a zmniejszenie o kwotę 244.470,56 zł plus te 3.685,00 -
brak decyzji na wypłatę akcyzy. Z tą autopoprawką komisje projekt uchwały zaopiniowały 
pozytywnie 

Pani Jadwiga Kamińska Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej - przechodzimy do głosowania, 
kto z Państwa Radnych jest za projektem uchwały na druku nr 8 z autopoprawką Pani 
Burmistrz? 
W wyniku głosowania jawnego na ogólną liczbę obecnych na sali obrad 12 radnych, 
głosowało: 
Z a - 1 2 
Przeciw - 0 
Wstrzymało się - 0 
Pani Jadwiga Kamińska Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej - uchwała została podjęta 

Uchwała Nr X/83/2015 
Rady Miejskiej w Węgorzynie 
z dnia 30 września 2015 roku 
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w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Węgorzyno 
na lata 2015-2022 

(uchwała stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu) 

Pani Jadwiga Kamińska Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej - i przechodzimy do druku nam 
rozdanego, projekt uchwały na druku nr 9, bardzo proszę Pani Burmistrz o wprowadzenie do 
tego projektu uchwały 

Pani Monika Kuźmińska Burmistrz Węgorzyna - Szanowni Państwo tak jak już powiedziałam 
na wstępie i z zgodnie z uzasadnieniem tego projektu uchwały 30 czerwca Instytucja 
Zarządzająca Regionalnym Programem Operacyjnym Województwa Zachodniopomorskiego 
ogłosił konkurs na konwent samorządowy. Może tak swoimi słowami jak najbardziej 
przyswajalnymi językiem postaram się wytłumaczyć. Zaczął się nowy program, okres 
programowania, nowe pieniądze unijne jeszcze nie ruszyły one dopiero mają ruszyć. 
Oczywiście te pieniądze unijne są wdrażane poprzez PROW, czyli Program Rozwoju Obszarów 
Wiejskich, grupy LGD Lokalne Grupy Działania, Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska, 
Marszałka w bezpośrednich naborach. I jest grupa środków, która ma dotrzeć docelowo do 
pewnych obszarów. Ma dotrzeć do SOMU Szczeciński Obszar Metropolitalny ma dotrzeć do 
KKB i Koszalin, Kołobrzeg, Białogard i szczęściem znaleźliśmy się w obszarze, który nazywa 
się Strefa Centrum. W tej strefie centrum oprócz nas znalazły się pozostałe gminy powiatu 
łobeskiego, jak również powiatu drawskiego i świdwińskiego. Wspólnie te trzy powiaty, czyli 
wszystkie jednostki w ramach tych trzech powiatów piszemy kontrakt samorządowy. 
Oczywiście do tego kontraktu nie możemy włożyć wszystko, co nam się podoba, na co 
potrzebujemy pieniędzy, bo tam też są pewne warunki i obostrzenia a to musi być zgodne z 
wytycznymi do ogólnego programu rozwoju do RPO Regionalny Program Operacyjny. Więc 
tu też wszystko nie przejdzie, będziemy się starać żeby przeszło jak najwięcej i żebyśmy dostali 
tych znaczonych celowych pieniędzy na nasz obszar na te potrzeby, które mamy na swoim 
terenie. Naszych interesów w dyskusji i w chandryczeniu się z marszałkowem będzie pilnował 
powiat drawski takie porozumienie zostało przygotowane i wszystkie 19 jednostek gmin i 
powiatów wytypowało, że właśnie naszym przedstawicielem będzie powiat drawski i on będzie 
negocjował z marszałkiem żeby jak najwięcej pieniędzy dał na tą nasza Strefę Centrum. 
Wymaganym dokumentem do tego, żeby kontrakt spełniał wymogi formalne muszą być 
uchwały podjęte przez poszczególne gminy i starostwa. W związku z tym, ten projekt uchwały 
Państwu przedkładam z wielką, gorącą prośbą o jego podjęcie 

Pani Jadwiga Kamińska Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej - dziękuję bardzo, czy ktoś z 
Państwa chciałby dopytać w sprawie tego projektu?. To przechodzimy do głosowania, kto z 
Państwa jest za przyjęciem projektu uchwały w sprawie współdziałania między jednostkami 
samorządu terytorialnego przy realizacji zadania publicznego. To jest na druku nr 9 dzisiaj 
rozdanym, kto jest za? 
W wyniku głosowania jawnego na ogólną liczbę obecnych na sali obrad 12 radnych, 
głosowało: 
Z a - 1 1 
Przeciw - 0 
Wstrzymało się - 1 
Pani Jadwiga Kamińska Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej - uchwała została podjęta 

Uchwała Nr X/84/2015 
Rady Miejskiej w Węgorzynie 
Z dnia 30 września 2015 roku 

Strona 22 z 31 



w sprawie współdziałania między jednostkami samorządu terytorialnego przy realizacji 
zadania publicznego 

(uchwała stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu) 

5.Odpowiedzi na wnioski i zapytania Radnych oraz na interpelacje zgłoszone na 
poprzednich sesjach 

Pani Jadwiga Kamińska Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej - tym sposobem przechodzimy 
do następnego punktu obrad sesji odpowiedzi na wnioski i zapytania Radnych oraz na 
interpelacje zgłoszone na poprzednich sesjach, Pani Burmistrz bardzo proszę 

Pani Monika Kuźmińska Burmistrz Węgorzyna - na poprzedniej sesji mówiłam, że odpowiem 
pisemnie myślę, że wszyscy z Państwa Radnych otrzymali te odpowiedzi na interpelacje a 
dzisiejsze 

Pan Radny Szyłowicz -
1. owszem przy referendum nie było zagwarantowanego transportu. Transport nie jest 

wymagany prawem. Na transport gmina nie dostaje żadnej dotacji i to jest dobra wola 
gminy, jeśli ma środki to zabezpiecza ten transport. Nie będzie to stałą regułą, ponieważ 
przy wyborach takich jak mają nastąpić lub tego typu podobnych będzie normalnie tak 
jak do tej pory 

2. uchodźcy czy jesteśmy przygotowani?. Chciałabym żeby nas to ominęło. I jeśli ktoś by 
się mnie pytał, czy mamy mieszkania dla uchodźców to powiem tak gmina dysponuje 
mieszkaniami komunalnymi, ale je ma pozasiedlane a w momencie, kiedy jakieś się 
opróżni, zwolni lub pozyskamy kolejne to mamy całą listę osób oczekujących na 
mieszkania. I wolałabym naszym mieszkańcom je przydzielać 

3. spółka wodociągowa rozważaliśmy ten temat tak j ak mówiłam i uważam, że są to koszty 
zbyt wielkie żeby taką spółkę powoływać, ponieważ trzeba by było zadbać o majątek o 
obiekty, w których by ta spółka rezydowała. Na pewno by nie byłoby nas stać na 
posiadanie laboratorium także tu i tak musielibyśmy zlecać na zewnątrz. Nie mając 
wszelkiego sprzętu również musielibyśmy zlecać firmom zewnętrznym. Uważam, że 
nie jest to zasadne tworzenie takiej spółki bynajmniej na chwilę obecną 

Radna Sławska — 
1. ścieżka do Runowa przekażę do Zarządu Dróg Powiatowych, ponieważ to są ich 

kompetencje. Ewentualnie domówimy się, że tak jak propozycja była Pani do osób do 
odrobki, które mogłyby to realizować 

2. Próg przed szkołą w Runowie ten temat faktycznie był poruszany na zebraniu sołeckim 
i został już przekazany według kompetencji 

3. Róg Połchowskiej, jeśli chodzi o przecinkę drzew to tutaj muszę wysłać pracownika 
żeby zinwentaryzował tą sytuację, czy są takie potrzeby 

4. Boisko to tutaj muszę z Panią Dyrektor więcej szczegółów, o który teren dokładniej 
chodzi. Bo na terenie ogrodzonym i należącym do zasobów szkoły i poza tym terenem 
w Runowie jest kilka boisk 

Pani Radna Maria Sławska - chodzi o to boisko przy szkole 

Pani Monika Kuźmińska Burmistrz Węgorzyna - szkolne 

Pani Radna Maria Sławska - tam są takie dziury 

Pani Marta Banasik Sekretarz Gminy - tam jest trawa? 
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Pani Radna Maria Sławska - jest trawa, pytali się mnie oni by to zrobili, aleja nie wiem 

Pani Monika Kuźmińska Burmistrz Węgorzyna - ale jest to teren szkoły, więc nie możemy 
pozwalać 

Pani Radna Maria Sławska - ja mówię zapytam, bramki chcą powiększyć oni by to zrobili 

Pani Monika Kuźmińska Burmistrz Węgorzyna - tym trzeba się zająć nawet poprzez również 
i wizję 

Pani Radna Górniak -

1. Sprawa wody w Mielnie tak, tak jak obiecałam już na zebraniu ja przekazałam tą 
informację korzystając z obecności podczas komisji przedstawicieli wodociągów. Ja 
również mam kopie tego badania poprzez zrobienie zdjęcia telefonem zostało to 
wydrukowane, również przekazane. Oczekuję pisemnej odpowiedzi na wszystkie, bo to 
nie był jedyny wniosek złożony do wodociągów 

Pani Monika Kuźmińska Burmistrz Węgorzyna - Szanowni Państwo ja w ogóle w tym miejscu 
odpowiadając na te różne pytania a może bardziej w wolnych wnioskach chciałabym Państwu 
przedstawić też temat, który myślałam, że przy okazji jednego projektu z uchwały będzie 
poruszony, bo o niego również są pytania. Tak jak mówiłam na zebraniu wiejskim mówiąc o 
reorganizacji tej f i l i i w Runowie zadano mi pytanie, na które odpowiadałam a dotyczyło 
przeniesienia siedziby głównej naszej biblioteki publicznej w Węgorzynie przeniesienie ma się 
odbyć do obiektu gimnazjum, do pracowni oświatowo - kulturalnej, która jest w ramach 
gimnazjum jest pomieszczeniem odrębnym. Odrębny dostęp do tego pomieszczenia jest, 
podjazd dla niepełnosprawnych już nie muszę chyba zachwalać, otoczenie, jakie jest zrobione 
teren rekreacyjny, czyli te wiaty, stół do ping — ponga, ławeczki, na których można sobie 
wypożyczoną książkę czytać. Powiem więcej ja jestem zobowiązana i zobligowana decyzjami 
Radnych. Radni poprzedniej kadencji podjęli taką decyzję, że bibliotekę miejską należałoby 
przenieść właśnie, albo do tych pomieszczeń albo do pomieszczeń w łączniku między Szkołą 
Podstawową a halą. Wówczas przeniesienia do pracowni oświatowo - kulturalnej nie można 
było zrealizować wnioski, były z 2012 roku nie można było zrealizować, ponieważ w tej 
pracowni trwał projekt 11 stanowisk komputerowych i nie mogliśmy tego zmieniać. Niemniej 
jednak w obecnej kadencji Państwo również podjęli, bo to jest właśnie z 2012, gdzie były te 
propozycje szczęściem, że nie zaczęliśmy przenosić do tego łącznika, bo tam byłoby dużo 
kosztów trzeba by było ponieść żeby zaadoptować na potrzeby biblioteki. A pracownia ta 
komputerowa, czyli pracownia kulturalno - oświatowa ona była budowana na potrzeby 
biblioteki. Ja jeszcze wrócę do drugiego dokumentu, który mnie obliguje, żeby tą reorganizację 
przeprowadzić tym drugim jest Państwa uchwała już z tej kadencji, którą Państwo podjęliście 
przyjęcie wniosków komisji Rewizyjnej, gdzie wnioskuje się o pilne przeniesienie Ośrodka 
Pomocy Społecznej w Węgorzynie. Warunki, jakie panują w tej naszej jednostce, czyli w OPS 
- ie to chyba każdy wie na 25 m 2 oprócz księgowej i kierowniczki pozostali wszyscy 
pracownicy, bardzo dużo. Jedni obrabiają papiery drudzy są u podopiecznych i przychodzą i 
powinni obrobić papiery i przede wszystkim tam przychodzą nasi mieszkańcy ze swoimi 
problemami życiowymi jest im przykro rozmawiać jak wszyscy wokół słyszą a jeszcze jak inny 
mieszkaniec w tym samym czasie chce załatwić swój problem. Po prostu to są karygodne 
warunki i niestety musimy zadziałać i poszukać czegoś innego. W związku z tym taką podjęłam 
decyzję, już podjęłam ją, że przeniesiemy OPS do budynku obecnej biblioteki a bibliotekę 
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przeniesiemy do pomieszczeń, które były budowane od początku Pani Dyrektor Biblioteki brała 
udział w zespole ds. budowy gimnazjum. Obiektu pod potrzeby gimnazjum, biblioteki tam 
jeszcze było kilka funkcji wymienionych. Niemniej jednak może jednak skupimy się na 
potrzebach biblioteki. To jest wyciąg z projektu budowlanego, gdzie najpierw był sam ten 
prostokąt pusty, jego obrzeża to był pierwotny. Tam daty są, kiedy to było tam również jest 
adnotacja „ Uzgodniono z Kierownik biblioteki" jeszcze wtedy była kierownikiem potem 
postanowiono, czy na sam wniosek zostały wydzielone pomieszczenia żeby prawidłowo 
biblioteka mogła funkcjonować. W związku z tym, że biblioteka jest również czynna w czasie, 
kiedy szkoła nie jest czymia to powinna być toaleta. W obecnej siedzibie nie ma toalety dla 
korzystających z toalety, ale tutaj jest wyznaczona kolejne dwa pomieszczenia to jest biuro dla 
Pani Kierownik i drugie ze względu na to, że tam pracują osoby, więc takie zaplecze socjalne. 
Te pomieszczenie jest obecnie większe niż zajmują, więc tutaj nie powinno być problemu z 
umiejscowieniem się również są zachowane stanowiska do pracy przy komputerze. Decyzje tak 
jak mówiłam podjęłam, bo to już chyba za długo trwa wnioski były od 2012 budowa gimnazjum 
i uzgodnienia od 2007 roku Pani Kierownik uzgodniła te wydzielenie tych pomieszczeń z 
metrażem zgodnym takim jak wymaga tego biblioteka. Lokalizacja myślę, że jest dużo 
korzystniejsza, ponieważ nie jest przy głównej ruchliwej ulicy wojewódzkiej tylko jest przy 
drodze powiatowej lekko jakby z boku odległość między obecną siedzibą a ta to jakieś jest 200 
metrów mniej więcej. Mówię piękne otoczenie, odrębne wejście podjazd dla 
niepełnosprawnych, co tutaj nie ma tego spełnionego, monitoring, alarm itd. obiekt jest 
ogrzewany gazem tak jak obecna biblioteka, więc tutaj nie ma jakiś pieców lub nieudogodnień. 
Koszty będą rozliczane kluczem powierzchniowym, czyli podział zgodny z miejscem 
powstania tych, myślę, że jest moją intencją, żeby poprawić zarówno warunki dla 
korzystających z biblioteki jak również korzystających z Ośrodka Pomocy Społecznej pokazuje 
to przy okazji tego było kilka pytań, kilku mieszkańców, którzy chcieli się dowiedzieć więcej 
konkretów. Usłyszawszy taką informację gdzieś na, zewnątrz więc przyszli do źródła i dopytali, 
bo nawet nie wiedzieli, że gmina jest tym budżetem tą jednostką, która finansuje i utrzymuje 
naszą jednostkę kultury, jaką jest biblioteka. Myśleli, bo taką mieli informacje, że gmina daje 
tylko 1.000,00 zł lub 2.000,00 zł nie wiedzieli, że gmina rok w rok na funkcjonowanie biblioteki 
przekazuje ze swojego budżetu 300.000,00 zł. Jeśli byłyby jakieś pytania to z chęcią odpowiem 

(dokumenty wyświetlane na rzutniku podczas omawiania tego tematu stanowią załącznik nr 
12 do niniejszego protokołu/wnioski Komisji Społeczno - Oświatowej z 2012 roku, uchwała w 
sprawie przyjęcia wniosków Komisji Rewizyjnej, 2 mapy z obiektem pracowni kulturalno -
oświatowej w Gimnazjum, Zarządzenie w sprawie powołania Zespołu problemowego, ds. 
nowego gimnazjum, Opinia dot. pomieszczenia w budynku Gimnazjum w Węgorzynie 
przeznaczonego na potrzeby Biblioteki Miejskiej w Węgorzynie/ str. 6) 

Pani Jadwiga Kamińska Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej - jeżeli, ktoś z Państwa chciałby 
dopytać to bardzo proszę 

Pani Radna Barbara Górniak - Ja mam taką prośbę, żeby Pani Burmistrz po tych 
uzgodnieniach, które były robione, w którym roku? 

Pani Monika Kuźmińska Burmistrz Węgorzyna - w 2007 

Pani Radna Barbara Górniak - w 2007 roku żeby to znowu nie było tak, bo trochę czasu 
minęło 

Pani Marta Banasik Sekretarz Gminy - ale to było przy projektowaniu gimnazjum 

Strona 25 z 31 



Pani Radna Barbara Górniak - żeby znów nie była taka sytuacja jak tutaj, że ludzie raptem 
dowiedzą się o czymś, o czym nie wiedzieli. Żeby nie robić niepotrzebnych konfliktów przy 
likwidacji czegoś czy przenoszenia, żeby wszystkie zainteresowane strony, były 
powiadomione. A nie my opieramy się, bo 5 lat wcześniej żeśmy uzgadniali, bo to nikt tego nie 
pamięta 

Pani Monika Kuźmińska Burmistrz Węgorzyna - kogo Radna ma na myśli? 

Pani Radna Barbara Górniak - mieszkańców 

Pani Monika Kuźmińska Burmistrz Węgorzyna - były spotkania 

Pani Radna Barbara Górniak - ale kiedy w tym roku? 

Pani Monika Kuźmińska Burmistrz Węgorzyna - oczywiście 

Pani Radna Barbara Górniak - były Pani Burmistrz w tej sprawie z mieszkańcami? 

Pani Monika Kuźmińska Burmistrz Węgorzyna - z mieszkańcami nie, trzy dyrektorki są jakby 
w to zaangażowane 

Pani Radna Barbara Górniak - o to właśnie mi chodzi żeby one i żeby mieszkańców też 
poinformować żeby nie stwarzać niepotrzebnych konfliktów, poprzez niedoinformowanie 

Pani Monika Kuźmińska Burmistrz Węgorzyna - ale Szanowni Państwo, jeżeli podejmujecie 
uchwały, to na Was też ciąży obowiązek przekazywania, informowania mieszkańców. Jesteście 
ich reprezentantami ja powinnam realizować Wasze postulaty i to robię 

Pani Radna Barbara Górniak - mam prośbę, żeby po prostu nie stwarzać takiej 

Pani Monika Kuźmińska Burmistrz Węgorzyna - staram się nie stwarzać, ale mam do Was 
prośbę tak jak tutaj Pani Radna Sławska, była obecna w momencie, kiedy przekazywałam tą 
informację, gdyby miała wątpliwości proszę pytać ja nigdy nie uchylam się od odpowiedzi. 
Jeśli tylko jestem pewna na 100% swoich odpowiedzi to je udzielam. Właśnie po to żeby nie 
było nieporozumień, bo ja naprawdę nie lubię niedomówień ani nieporozumień. Staram się 
zawsze wyjaśniać nawet możemy podać przykład, gdzie ostatnio była wizyta osoby, która 
stwierdziła, że źle została przeze mnie potraktowana, bo za dużo jej tłumaczyłam jakby była 
infantylną osobą a ja, dlatego właśnie tłumaczę żeby nikt nie miał żadnych wątpliwości 

Pani Jadwiga Kamińska Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej - dziękuję, Pani Sekretarz 
proszę bardzo 

Pani Sekretarz - były odpowiedzi na temat tego informowania, informowanie jak najbardziej 
leży po naszej stronie, ale również osób zainteresowanych, ale informowanie rzetelne. Dam też 
na przykładzie właśnie tego, kiedy informacje wypływają z biblioteki, że biblioteka jest 
przenoszona do gimnazjum do auli gimnazjum tam gdzie się odbywają wybory, co jest 
nieprawdą. Robi się poruszenie wśród ludzi i mieszkańców poprzez nierzetelną informacje, 
gdyby Pani Dyrektor powiedziała gdzie. Jeżeli ja tej osobie wytłumaczyłam, które to są 
pomieszczenia, gdzie się znajdują ona mówi, że to żadnej sprawy by nie było, ale jeżeli się 
mówi, że się robi w auli tam gdzie biegają dzieci, gdzie są zajęcia gdzie są wybory - bibliotekę 
to się robi takie nieporozumienie wśród ludzi. Więc też mam prośbę do Radnych jak macie 
informacje albo nawet takie, które budzą w Was wątpliwości dopytajcie się z drugiej strony do 
tej, do której że tak powiem decyzje wydaje. Ktoś może przez nieuwagę, niedomówienie nie 
dopowie wszystkiego, ale pytajcie u źródła u tego, którzy jakąś decyzję w sprawie wydaje. A 
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niepowielana jest ona i idzie w eter i prawdopodobnie też są zbierane podpisy, co do 
przeniesienia biblioteki do gimnazjum, ale jeżeli jest takie zapytanie na liście to może i ludzie 
nie chcą chodzić po budynku szkoły, ale do auli już może tak do pracowni przepraszam 

Pan Zybort Seweryn Sołtys Sołectwa Mielno - mi chodzi o takie nieporozumienie, bo takie 
nieporozumienia chyba zawsze będą. U nas na zebraniu wiejskim była mowa o wodzie, o 
jakości wody a teraz jest temat pierwszy w wiosce, że mój sąsiad, który robi wyniki badań chce 
się za szamba brać zostało to po prostu przekręcone i takie nieporozumienia chyba zawsze będą 

Pan Radny Jan Szymko - jeszcze jedno zdanie 

Pani Jadwiga Kamińska Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej - bardzo proszę 

Pan Radny Jan Szymko - ja brałem udział w takim szkoleniu w dniu wczorajszym w 
Nadleśnictwie i taki stół długi, że siedziało chyba ze 30 osób. Pani, która prowadziła to 
szkolenie na koniec przeprowadziła ćwiczenie mówiąc pewne zdanie pierwszej osobie i na 
końcu jak doszło faktycznie dużo słów było zmienionych 

Pani Jadwiga Kamińska Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej - dziękuję, bardzo proszę Pani 
Basia jeszcze 

Pani Radna Barbara Górniak -proszę napisać artykuł, wyjaśnić macie Państwo odpowiednie 
środki, żeby odpowiednie informacje trafiały do mieszkańców 

Pani Marta Banasik Sekretarz Gminy - ale ja się tego nie wystrzegam pani Radna 

Pani Radna Barbra Górniak - następna prośba. Proszę Państwa działają komisje podejmujecie 
tam decyzje to jest czytane tak albo nie. Na sesjach są dwie osoby, które nie biorą udziału w 
komisji wiec nie wiemy jak Pastwo tam pracujecie, jakie dyskusje są prowadzone są sołtysi, 
którzy też nie wiedzą, jakie tam dyskusje. Czy nie można by było, krótkiego streszczenia?. Ja 
pamiętam, że właśnie Pan niekiedy coś takiego robił jak był, że mówił, że była krótka dyskusja, 
krótkie wprowadzenie to też daje nam obraz problemu i daje także to, że Państwo, zaproszeni 
goście, Sołtysi też wiedzą coś o Waszej pracy 

Pan Radny Jan Szymko - tak jak sesje są otwarte tak komisje są otwarte 

Pani Radna Barbara Górniak — ale krótkie streszczenie myślę, że nikomu by nie zaszkodziło 
a nam pomogło, dziękuję 

Pani Jadwiga Kamińska Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej - dziękuję bardzo, uważam, że 
punkt został wyczerpany odpowiedzi na wnioski i zapytania Radnych. 

ó.Informacje Przewodniczącego Rady o działaniach podjętych w okresie międzysesyjnym 

Pani Jadwiga Kamińska Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej - przechodzimy do punktu 
informacje Przewodniczącego Rady o działaniach w okresie między sesyjnym. Ja powiem, że 
na pewno Pan Jan uczestniczył w dożynkach to wiemy wszyscy, pozostałe rzeczy przedstawi 
na następnej sesji. Ja tylko powiem, że do biura Rady wpłynęły trzy rzeczy, o których wiem i 
te rzeczy przedstawię. Pierwsza taka mniej przyjemna skarga wpłynęła do Rady Miejskiej i 
została już przekazana zgodnie z kompetencjami do Komisji Rewizyjnej. Skarga na działania 
burmistrza skarga Pana Szczepana Drapsy 

Pani Radna Barbra Górniak - można wiedzieć, czego dotyczy? 
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Pani Jadwiga Kamińska Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej - dotyczy brak odpowiedzi na 
pismo złożone około 15 sierpnia, które było złożone w sekretariacie gminy 

Pani Marta Banasik Sekretarz Gminy - a dopowiem podanie o pracę tu też by się komentarz 
przydał 

Pani Monika Kuźmińska Burmistrz Węgorzyna - ja chciałam od razu odpowiedzieć 

Pani Marta Banasik Sekretarz Gminy - podanie na pracę na palacza do Urzędu Miejskiego w 
Węgorzynie 

Pani Jadwiga Kamińska Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej - dziękuję, rezygnacja Tomasz 
Chmiel „Ze względu na stan zdrowia zrzekam się z funkcji Przewodniczącego Rady Osiedla 
jak i pobierania opłat na rynku. Stan mojego zdrowia uległ pogorszeniu i najważniejsze teraz 
dla mnie jest zająć się sobą, wyciszyć się i rozpocząć leczenie" to jest kolejne pismo. I wpłynęło 
jeszcze jedno pismo w dniu wczorajszym Pan Damian Simiński zakłada Stowarzyszenie 
„Bezpieczny pieszy" i prosił żebyśmy wypowiedzieli się przynajmniej, jako gmina, czyli jako 
Radni na najbliższej sesji. Pismo jest do zapoznania się w biurze Rady czy się chcemy do tego 
przyłączyć czy nie do Stowarzyszenia „Bezpieczny pieszy". 

Pan Radny Jan Szymko - jako gmina czy jako Radni? 

Pani Jadwiga Kamińska Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej - jako Radni wyrazili zgodę i 
najwyżej podjęli uchwałę, gdyby taka decyzja była, ale pismo jest do wglądu bardzo proszę 
„Bezpieczny pieszy". Teraz bardzo proszę przechodzimy do następnego punktu 

7. Wolne wnioski i komunikaty 

Pani Jadwiga Kamińska Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej - wolne wnioski i komunikaty 
kto z Państwa? Pani Ania proszę 

Pani Radna Anna Łuksza- nie wiem, czy to było do wodociągów czy do kogo?. Chodzi mi o 
ul. Grunwaldzką tam cały czas coś na tej krzyżówce są łupki, coś się dzieje, ale tak naprawdę 
nie widać żeby coś się działo. Wieczorem podjeżdżając, ktoś siedzi w samochodzie nawet nie 
wychodzi 

Pani Monika Kuźmińska Burmistrz Węgorzyna - monitorują, bo to, co naprawili muszą 
sprawdzić 

Pani Radna Anna Łuksza — to jak długo to może jeszcze potrwać? nie wiadomo?. Tam jest 
niebezpiecznie, bo tam krzyżówka i światła 

Pani Jadwiga Kamińska Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej - proszę bardzo, kto z Państwa 
Radnych chce zabrać głos w tym punkcie, proszę bardzo 

Pan Tadeusz Safaryn mieszkaniec Węgorzyna - Pani Burmistrz ja tutaj się zwracałem, jak 
jeszcze Pan Mazuro był chodzi o 19 grudnia w 2012 roku, czego występuje Pani przeciwko 
nam Pani Burmistrz? Proszę nam powiedzieć, żeśmy Panią wybrali. Tyle lat to trwa tutaj się 
strasznie Pan mecenas na mnie obraził, że w tej gestii nie jest to sprawa dla Pana mecenasa. 
Przecież tu jest w samorządzie od 14 lat a Pani występuje przeciwko nam, co Pani zrobiła 19 
grudnia 2012 roku? 

Pani Jadwiga Kamińska Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej - z tego, co ja mogę teraz 
powiedzieć Panie Safaryn, żeby to było jasne. Pan Safaryn się wczoraj spotkał ze mną ja 
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obiecałam Panu Safarynowi, że jak przyjdzie Pan Jan, który jest jak gdyby przewodnikiem w 
tych sprawach. Bo Pan Safaryn chodzi do niego bardzo często i Pan Jan ma już wszystkie 
dokumenty w posiadaniu i z Panem Janem tak już prosiłam Pana, że za dwa tygodnie Pan Jan 
będzie i powiedział, że się spotka z Panem i to będzie wszystko przekazane 

Pan Tadeusz Safaryn mieszkaniec Węgorzyna - komisja jest po to rewizyjna ma tutaj duże 
stanowisko, to jest obręb miasta czas najwyższy z tym, skończyć zrobił to ktoś inny 

Pani Jadwiga Kamińska Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej - Panie Safaryn żebyśmy się 
rozumieli, ja nie mam nic przeciwko temu, co Pan mówi tylko żebyśmy się rozumieli 

Pan Tadeusz Safaryn mieszkaniec Węgorzyno - ilu jest właścicieli Pani powiedziała 2 tys.? 
właścicieli, co chroni ich prawo cywilne? 

Pani Jadwiga Kamińska Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej - podatników jest około 2 tys. 

Pan Tadeusz Safaryn mieszkaniec Węgorzyna -ok 2 tys. i co teraz wszyscy mamy teraz tutaj 
być? 

Pani Jadwiga Kamińska Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej - proszę bardzo Pani Burmistrz 

Pani Monika Kuźmińska Burmistrz Węgorzyna - Pan Safaryn zadał mi pytanie, więc 
chciałabym się do niego ustosunkować. Pan Safaryn od wielu lat nie zgadza się z przebiegiem 
granic między nim a jego sąsiadem. Odbyła się również sprawa sądowa, Panie Safaryn Pan 
zarzuca mi, że występuje przeciwko mieszkańcom, co jest nieprawdą. Więc chciałabym 
naświetlić wszystkim tu obecnym, co jest powodem, że Pan występuje cyklicznie na sesji 
poruszając ten sam temat, więc chciałabym żeby nowe osoby są również od tego roku, ale Pan 
zapytał się mnie, więc proszę dać mi odpowiedzieć, bo jak mam odpowiedzieć jak Pan mi nie 
pozwala 

Pan Tadeusz Safaryn mieszkaniec Węgorzyna - proszę 

Pani Monika Kuźmińska Burmistrz Węgorzyna - odbyła się rozprawa sądowa i zapadł wyrok, 
z którym również Pan Safaryn się nie zgadza. Odwołał się niemniej jednak jak zwykły człowiek 
odwołała się do wymiaru sprawiedliwości a nie do I I instancji, co spowodowało, że ten wyrok 
się uprawomocnił. Pan Safaryn od wielu lat próbuje znaleźć sposób żeby wznowić to i 
udowodnić, że granica przebiega tak jak Pan Safaryn. Nie wiem dwa, trzy lata temu może 
inaczej w poprzedniej kadencji Pan Safaryn zawnioskował do gminy o rozgraniczenie o 
przeprowadzenie rozgraniczenia. Gmina nie zatrudnia geodety, lecz zleca usługi dla osób z 
uprawnieniami, czyli dla geodetów zleca nie zatrudnia na etacie. Więc to też tutaj w woli 
wyjaśnienia. Wówczas współpracował wtedy z gminą w temacie prac geodezyjnych Pan 
Dańczura. Pan Dańczura pobrał odpowiednie mapki z zasobu geodezyjnego, bo to jest źródło 
i z tymi mapkami i przyrządami udał się w teren. W tej wizji również brali udział Radni jak 
również ja osobiście i dwóch pracowników urzędu. Geodeta w momencie, kiedy odnajduje 
punkty graniczne i zmierzy i sprawdzi je urządzeniami z połączenia satelitarnym itd., jeśli 
wskaże to urządzenie, że to jest ten punkt graniczny, który jest zgodny z mapą nie szuka innego 
i nie wkopuje żadnego innego, bo odszukał ten, co jest i zgodny z mapą. Tak wskazał nam 
wszystkie punkty graniczne, z czym Pan Safaryn nadal się nie zgadza. Pan Safaryn wówczas 
miał prawo to było właśnie 19 grudnia Pan geodeta odgarniał darń dochodził do tych punktów 
granicznych, więc wszyscy, którzy byli obecni widzieli, że to nie jest tak, że gdzieś tam sobie 
wtyka w ziemię. Tylko odsłonięty był punkt graniczny, czy to poprzez kamień czy słupek nie 
zawsze jest słupek nieraz jest kamień nieraz są dreny, gdzieś tam w głębi utwardzone. Wskazał 
je, po czym po wizji wróciliśmy wszyscy do urzędu. Pan geodeta spisał protokół i obecni 
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podczas wizji powinni złożyć podpis ja taki podpis złożyłam niestety tego podpisu Pan Safaryn 
nie złożył, bo nadal uważa, że się z tym nie zgadza. Wówczas Pan Safaryn miał prawo nie 
godząc się z przebiegiem i z okazaniem tych punktów złożyć wniosek do sądu, ale tego też nie 
uczynił. Więc dalej tkwimy w tym punkcie i w tym stanowisku, że granice w mapach geodezji 
pokazują taki przebieg, z którym Pan Safaryn się nie zgadza uznając to za swoją krzywdę i 
chciałby żeby gmina się tym zajęła. Niemniej jednak jest to granica między nim a jego sąsiadem 

Pan Tadeusz Safaryn mieszkaniec Węgorzyna - chwileczkę teraz to już się Pani mocno 
pomyliła 

Pani Jadwiga Kamińska Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej - Panie Safaryn 

Pan Tadeusz Safaryn mieszkaniec Węgorzyna - ale niech da mi się w końcu Pani 
wypowiedzieć chyba też coś mi się należy 14 lat żeby kogoś okradać, bo przyjechał biznesmen 
to jest łatwe i proste. Skoro są rurki to muszą być rurki żadnej betonki było to?. My to wszystko 
chcemy wiedzieć 

Pani Jadwiga Kamińska Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej - Ja chcę powiedzieć, że nie 
brak szacunku tylko mówiłam Panu i tak myślę, że będzie najlepiej Pan cały czas rozmawiał z 
Panem Janem ja bym nie chciała tutaj zajmować stanowiska w tym naprawdę Pan Jan jest 
zorientowany i jeśli powiedział, że coś tam zrobi ja nie chcę tu nic mieszać. Pan Jan wraca za 
2 tygodnie i tak jak Panu obiecał, że się z Panem spotka i będziecie Państwo rozmawiać. Nie 
wymyślimy dzisiaj niczego na sesji ani ja też uważam, że nie powinnam i nie mam takich 
uprawnień żebym kierowała np. do Pana mecenasa, bo nie mam takich uprawnień tyle to wiem 

Pan Tadeusz Safaryn mieszkaniec Węgorzyna - łatwa sprawa wszystko jest ukryte od 14 lat 
proste, jeżeli są rurki żadnych betonów nie może być 

Pani Jadwiga Kamińska Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej - dobrze dziękuję Panu, ja na 
pewno przekażę Panu Janowi. Ja obiecuję, że zajmę się tą sprawą z Panem Janem i na 
najbliższej sesji będzie wyjaśnione 

Pani Monika Kuźmińska Burmistrz Węgorzyna - jeżeli jesteśmy jeszcze w wolnych 
wnioskach i komunikatach. Ja chciałbym jeszcze zwrócić Państwa uwagę na ten taki 
przygotowany dokument o nazwie oferta inwestycyjna. Chciałam, żeby Państwo Radni mieli 
pełną wiedzę naszych terenów ja bym również chciała żeby Państwo Sołtysi mogli taką ofertę 
powiesić na swoich tablicach ogłoszeń. Dlaczego zostało to przygotowane otóż, dlatego, że 
podczas zebrania sołeckiego w Cieszynie była poruszona kwestia, że tereny wokół jeziora 
Woświn w obrębie miejscowości Cieszyno są wszystkie wysprzedane? nie jest to prawda 
można jeszcze powiedzieć, że jesteśmy w tej dobrej sytuacji w tym terenie, że mamy plan 
przestrzennego zagospodarowania, który podzielił teren na konkretne funkcje. Były wydzielone 
działeczki z przypisaniem funkcji czy to rekreacyjnej, czy to usług hotelarskich, czy parkingu. 
Tu mamy jezioro tu na dole natomiast ten cały pas żółty jest to teren dostępu publicznego i jest 
on ogólno dostępny i on nie jest przedmiotem sprzedaży nie był nie jest i nie będzie. Więc tu 
nie zachodzi podejrzenie, że nie będzie dostępu do wody. Ten dostęp zawsze będzie owszem 
mamy jeszcze kilka nieruchomości do sprzedaży te niebieskie 3 działeczki plus ta czerwona, 
którą jakby gmina odzyskała realizując prawo pierwokupu ona będzie myślę w przyszłym roku 
podzielona na cztery mniejsze, co najmniej i one podlegają obrocie, możemy je sprzedaż. Tu 
mamy wykaz działek, które mogłaby gmina sprzedać jeszcze w tym terenie, jeśli byliby 
zainteresowani. Gmina nie ogłasza przetargów, jeśli nie ma zainteresowania, ponieważ żeby 
ogłosić trzeba mieć aktualną wycenę a aktualna wycena ona jest aktualna przez jakiś czas, więc 
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szkoda wydawać pieniędzy jak wiemy, że nikt na razie się nie pyta. Wydajemy te pieniądze 
wtedy, kiedy jest zainteresowanie i wtedy zlecamy wycenę, ogłaszamy i organizujemy przetarg 

(oferta inwestycyjna stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu) 

Pani Jadwiga Kamińska Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej - dziękuję bardzo, czy jeszcze 
to z Państwa chciałby zabrać w tym punkcie głos? 

Pan Seweryn Zybort Sołtys Sołectwa Mielno - Ja chciałem się tylko zapytać, bo ostatnio 
dostałem telefon nazwiska nie pamiętam pytał się o internet chciałby przyjechać do nas do 
świetlicy i założyć gniazdka i zobaczyć stanowiska. Czy jakieś komputery są planowane nie 
wiem za bardzo, o co chodziło? 

Pani Monika Kuźmińska Burmistrz Węgorzyna - to ja już powiem. W związku z tym, że 
jesteśmy jedną z nielicznych gmin, które mają po swoim terenie rozpięty światłowód i tam, 
gdzie mieliśmy obiekty swoje tak jak np. w Mielnie mieliśmy swoją świetlicę w takich 
obiektach jest zakończenie światłowodu. Zakończenie światłowodu to jest właśnie taka 
skrzynka, co tam światełka migają tam można do tego różne rzeczy podłączyć. Projekt jest 
zrealizowany zakończony, ale teraz żeby jeszcze można było z tego jeszcze bardziej korzystać 
to zleciłam firmie żeby przygotowała ofertę jakby mogła to podpiąć pod komputery, które są 
np. w świetlicy żeby do wykorzystywać więcej niż tylko poprzez Wi Fi darmowe 

Pan Seweryn Zybort Sołtys Sołectwa Miełno - czyli o komputerach nie ma mowy? 

Pani Monika Kuźmińska Burmistrz Węgorzyna - komputery jakieś takie na potrzeby bieżące, 
używane będziecie mieć. Wi Fi działa, bo przy świetlicy jest Wi Fi, więc jak ktoś ma urządzenia 
to może wyłapać sygnał, ale tu nam chodziło żeby jeszcze podłączyć pod stacjonarne 

Pan Seweryn Zybort Sołtys Sołectwa Miełno - dobrze dziękuję 

Pani Jadwiga Kamińska Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej - dziękuję, czy ktoś z Państwa 
w wolnych wnioskach chciałby zabrać głos?. Przechodzimy do punktu ostatniego zakończenie 
obrad. 

9.Zakończenie obrad. 

Pani Jadwiga Kamińska Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej - zamykam X sesje Rady 
Miejskiej w Węgorzynie, dziękuje bardzo. 

Protokół sporządzono w 1 egzemplarzu, zawiera 32 ponumerowane strony, oraz 13 
załączników. Na tym protokół zakończono i podpisano. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej 
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